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Igazi „játékvárrá” alakult át a bölcsődé-
seknek készült, ötvenkét esztendőn át óvo-
daként működő épület a Május 1. úton, aho-
vá novemberben már be is költözik a város 
bölcsődéje. Az óvoda bölcsődévé alakítása 
miatt szükségessé vált a Munkácsy úti tag-
óvoda bővítése is.

Az európai uniós pályázat és jelentős ön-
kormányzati önerő segítségével megvalósu-
ló projekt keretében a Munkácsy úti Oviban is 
zajlanak már a munkák, melyek bár megne-
hezítik az ott dolgozók és az oviba járók nap-
jait, a megújulás öröme mindenkit türelmes 
várakozással tölt el.

A projekt részeként első körben a Május 1. 
úti Óvoda teljes átalakítására került sor, kívül 
belül megújulva, korszerű bölcsődévé vará-
zsolva az intézményt, három csoportszobá-
val és negyven férőhely kialakításával. Má-
sodik ütemben a Munkácsy úti óvoda bővíté-
sére kerül sor, ahol az egyéb belső változta-
tások és a tetőszigetelés mellett, negyven új 
férőhelyet kialakítva, két csoportszobát épí-
tenek az épülethez.

A költözés előtti, izgalmakkal teli napok-
ban a JátékVár Óvoda és Bölcsőde vezetői a 
gyönyörű új bölcsődét és az óvodában zajló 
munkákat, terveket is örömmel mutatták 
meg.

– „A bölcsődében, amely 34-ről 40 férőhe-
lyesre bővült, már a befejező munkálatoknál 
vagyunk, a belső átalakítás teljesen kész. Az 
udvar rendezése, a meglévő játékok áttelepí-
tése és az új játékok tervezése van most fo-
lyamatban” – mesélte Gonda Istvánné. – 
„Nagy öröm számunkra az is, hogy ez az 
épület is napelemet kapott. Igyekszünk minél 
energiatakarékosabban megoldani azokat a 
költségeinket, amelyek bizony megnövelik 
az üzemben tartást.

Látjuk, milyen szívesen nézegetik, fotóz-
zák a szülők is az új épületet, ami nem csoda, 
hisz mi is ezt tesszük. Csak ámulunk, milyen 
gyönyörűségek épültek be. Egyik kedven-
cünk a piros - sárga - kék alapszín, ami nem 
csak széppé varázsolja a három csoportszo-
bát, de a gyerekeknek is megkönnyíti a tájé-
kozódást. Remélem, hogy mindenki jól fogja 
érezni itt magát: gyerek, szülő, gondozónő, 
és azt hiszem, minden feltétel adott lesz, 
hogy boldog gyermekek nevelkedjenek a 
bölcsődében” – hangsúlyozta az intézmény-
vezető.

– „Úgy gondolom, hogy ilyen csodálato-
san szép bölcsőde nagyon kevés van az or-
szágban” – sorolja az élményeket a bölcsőde 
vezetője, Cseriné Gál Katalin is. – „Örülünk, 
hogy megvalósulhatott, mindenki nagyon 
várja már, a kolléganőim, a gyerekek és a 
szülők is, hogy beköltözhessünk. Csodálattal 
nézzük, annyira szép és modern, minden el-
várásnak megfelel. Bővültek is a lehetősé-
gek, hiszen ide már negyven kisgyermek fog 
járni. Szép tágasak, kényelmesek a belső te-
rek, és az udvar is gyönyörű lesz, öröm lesz 
itt dolgozni is.

A konyha szinte 21. század fölöttinek 
mondható, annyira új konyhatechnológiai el-
járással van felszerelve. A fűtésrendszerünk, 
a mosdók, a színes árnyékolók is különle-

gessé teszik az épületet, vagy a terasz, ütés-
álló gumilappal fedve, ami még inkább szol-
gálja a gyerekek biztonságát. Minden gyerek 
számára nagy öröm lesz az udvar a sok szép 
játékkal, nekünk pedig jó lesz látni, hogy 
örülnek és jól érzik magukat, biztonságban 
lesznek ebben a szép bölcsődében. Minden 
adott ahhoz, hogy egészségesen és szépen 
fejlődjenek, és a szülők is elégedettek legye-
nek, hogy ilyen modern épületben várhatjuk 
és gondozhatjuk a gyermekeiket.

Szeretném megköszönni mindenkinek, 
aki részt vett ebben a pályázati projektben és 
segítségünkre volt, támogatott; dr. Papp An-
tal polgármesternek, a Polgármesteri Hivatal 
munkatársainak, a Településüzemeltetési 
Csoport dolgozóinak, az intézményvezetés 
részéről Gonda Istvánnénak, illetve a kivite-
lező Csüllög és Társa Kft-nek, akik határidő-
re, igazán szép munkát végeztek” – fogalma-
zott a bölcsőde vezetője.

Az óvodákban, plusz két csoport elhelye-
zésével, kicsit szűkösebben, de szervezet-
ten, és a körülményekhez alkalmazkodva 
zajlik most az élet. A projekt másik nagy mun-
katerületén, a Munkácsy úti óvodában a ter-
vek szerint 2019 szeptemberében már öt 
óvodai csoport kezdi meg a nevelési évet.

Az épületen október első hetében fejező-
dött be a tetőszigetelés, mely során 25 cm-es 
hőszigetelést és vízszigetelést kapott az 
épület. Megtörtént a régi napelemek vissza-
szerelése és az újak felszerelése is. Két cso-
portszoba épül, és a régi épületrészben is 
lesznek változások.

– „Következő lépésként, az alapásással,
a két új csoportszoba munkálatai kezdődtek 
el” – tudtuk meg Turnyánszkiné Enyedi And-
reától. „Lényeges volt számunkra, hogy úgy 
zárják le az építkezési területet, hogy minél 
kevésbé jöjjön át a zaj, a por az óvodába.

A mostani tornaszoba helyén is nagy át-
alakítások következnek, ott lesznek kialakít-
va a felnőttek vizesblokkjai, szociális helyisé-
gei. A tornaszoba megmarad, kap egy kis 
mosdót és egy jól használható szertárt, min-
dent úgy egyeztetve a tervezővel, hogy a 

gyerekeknek is jó legyen, és megfeleljen a 
funkciójának.

Ezt követően a mostani három csoport-
szobában és a vizesblokk részen lesznek 
munkálatok. Szennyvíz vezeték felújítás, 
majd a pályázat egyéb elemei, falkibontások 
és az irodák átalakításai következnek” – 
mondta el az intézményvezető-helyettes.

A jogszabályokat követő változások kö-
zött a mozgáskorlátozottak bejárója és a be-
járati ajtók fedetté alakítása is része a mun-
káknak. Az óvoda vezetője fontosnak tartja, 
hogy lehetőség szerint az udvar és a kinti já-
tékok is megújuljanak. – „Látható, hogy a já-
tékaink már nagyon elavultak, ezek pótlása, 
cseréje mindenképpen szükséges. Jelenleg 
is van pályázatunk beadva, ami korszerű 
sport- és mozgásfejlesztési lehetőséget kí-
nálna a gyerekeknek. Ha mégsem sikerülne 
ez a pályázatunk, akkor is az óvodás korúak-
nak megfelelő mozgás- és játszóeszközöket 
kell az udvarra telepíteni, hogy a 100-110 
gyerek kényelmesen, jól érezze magát az 
udvaron” – hangsúlyozta Gonda Istvánné.

A felborult óvodai élet változásairól a szü-
lők folyamatos tájékoztatást kapnak, a gyer-
mekek körüli változások kezeléséhez az ő 
segítségükre is szükség van.

– „Nem mindig könnyű persze ezt tudo-
másul venni, de a szülők nagytöbbsége tel-
jes mellszélességgel mellettünk van és segíti 
a munkánkat itt az óvodában is” – emelte ki 
az óvoda vezetője. – „Zökkenőmentesen zaj-
lott a szeptemberi indulás. Ideiglenesen a 
Munkácsy és a Kossuth úti óvodába is elhe-
lyeztünk egy-egy csoportot, akik eddig a Má-
jus úti óvodába jártak.  Meggyőzéssel, a szü-
lőkkel való sok beszélgetéssel, az igények fi-
gyelembe vételével sikerült úgy alakítani, 
hogy ez elfogadhatóvá vált mindenki számá-
ra.

Ebben az évben is folyamatosan tájékoz-
tatjuk a szülőket, ha valamilyen változásra 
kerül sor a gyerekek életében, és ehhez kér-
jük a szülők támogatását, segítségét, hiszen 
nagyon fontos, hogyan tudjuk ezeket a fela-
datokat gördülékenyen és lehetőleg a leg-
szakmaibb módon megoldani. Természetes, 
hogy egy építkezés mindig kellemetlenség-
gel jár, de azt hiszem, hogy megéri ez a kis 
kényelmetlenség, hiszen utána sok évig 
szép körülmények között fejlődhetnek, neve-
lődhetnek Martfűn nullától hétéves korig a 
gyerekek” – hangsúlyozta Gonda Istvánné, a 
Játékvár Óvoda és Bölcsőde vezetője.

Magyar Mária

Az ország egyik legszebb bölcsije készült el Martfűn
JÖVŐRE A MUNKÁCSY ÚTI OVI IS MEGÚJUL
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A Bunge martfűi Sunpro üzemének át-
adásával újabb fejezet nyílt a Bunge fejlődé-
sének történetében. A világszínvonalú léte-
sítmény a napraforgódarát képes magas 
hozzáadott értékű takarmánnyá alakítani. A 
beruházás mintegy két évig tartott, közel 33 
millió dollárba került, és 21 új munkahelyet 
teremtett Martfűn.

– „Az új gyáregységben készülő Sunpro
termékcsaláddal olyan speciális igényeket 
kiszolgáló, magas hozzáadott értékű, hely-
ben előállított, fenntartható, frissen gyártott 
alternatív összetevőkből álló fehérjeforrás 
kerül a piacra, amely GMO-mentes termelés-
ben felhasználható takarmányoknak is ösz-
szetevője lehet” – hangsúlyozta Wojciech 
Jachimczyk, a Bunge Zrt. vezérigazgatója a 
városunk életében meghatározó gyár leg-
újabb fejlesztéséről a beruházás szeptember 
12-i hivatalos átadó ünnepségén.

– „Fontos állomás a martfűi üzem átadása
a Bunge magyarországi fejlődésének törté-
netében, melynek első lapjait az elődeink ír-
ták az 1980-as években, mielőtt 2001-ben a 
Bunge átvette a stafétát.

Azóta a társaság az olajmag és az olaj-
mag alapú termékek hazai és európai piaca-
in egyaránt meghatározó szereplővé vált. 
Több mint 500 millió dolláros éves forgalmá-
val, közel 500 dolgozójával és 15 millió dollá-
ros éves nettó jövedelmével a Bunge Zrt. ha-
zánk egyik legnagyobb agrárgazdasági és 
élelmiszeripari vállalata.

A Bunge cégcsoport erőteljes támogatá-
sának és a martfűi üzem csapatának remek 
munkája eredményeként a Sunpro idén 
megkezdte a működését, és termékekkel lát-
ja el vevőiket.

Egy ilyen jelentős beruházás nem jöhetett 
volna létre Martfű Város Önkormányzatának 
támogatása és a köztünk kialakított remek 
együttműködés nélkül.

Mindannyian azt reméljük, hogy a Sunpro 
további növekedést jelent a helyi gazdáknak, 
biztosítja dolgozóink foglalkoztatását, és ja-
vítja vevőink versenyképességét” – fogalma-
zott a Bunge Zrt. vezérigazgatója.

– „Szeretném megköszönni mindazok
munkáját, akik ezt az újabb fejlesztést ide, a 
Tisza legszebb kanyarulatába álmodták. Bí-
zunk benne, hogy a cégcsoport újabb és 
újabb fejlesztéseket, beruházásokat illetve 
további munkahelyteremtést hoz Martfűre. 
Az egész város nevében mondhatom, na-
gyon örülök annak, hogy a Bunge Zrt. veze-
tése továbbra is városunkban képzeli el a fej-
lesztéseit” – fogalmazott az átadó ünnepsé-
gen dr. Papp Antal, Martfű város polgármes-
tere.

– „Martfű élete mindig összeforrt az ipar, a
gyárak életével. A korábban meghatározó 
három gyár közül igazán már csak a Bunge 
Zrt. működik eredeti formájában, amely a leg-
nagyobb befizető a városban. Azért mondom 
bátran, hogy befizető, mert nem csak a legje-
lentősebb adófizető, de Martfű közéletének 
is kiemelt támogatója, amelyet itt, ezúttal is 
megköszönök.”

Az idén 200 éves Bunge 40 országban 
van jelen, megbízható, minőségi termékeket 
juttatva el a mezőgazdasági termelőktől a fo-
gyasztókig. A martfűi gyárat 1980-ban adták 
át. A '80-as évek végéig nyersolajgyártás 
folyt itt, a finomító üzem és az étolaj kiszere-
lés fejlesztése a '90-es években zajlott.

A Bunge 2002-ben vásárolta meg a gyá-
rat is üzemeltető vállalatcsoportot, ami után 
intenzív fejlődés indult el, a martfűi gyár Eu-
rópa egyik legmodernebb termelőüzemévé 
vált.

A cég által megvásárolt szabadalom nem-
csak új technológiát vezet be a gyár jelenleg 
alkalmazott műszaki folyamataiba, de segít-
ségével egy teljesen új üzemegység is épült.

Az új üzemegységben a napraforgómag 
feldolgozása során keletkező darát (az ét-
olajgyártás egyik melléktermékét) gabona-
ipari száraz technológiával magas és ala-
csony fehérjetartalmú (protein) termékre 
bontják.

A technológia nyersanyag silókból, granu-
láló épületből, kamiontöltőkből, késztermék 
silókból valamint a Sunpro technológiai épü-
letéből áll.

Balogh Imre, a martfűi gyár igazgatója kö-
szönetét fejezte ki a Bunge vezetésének, 
amiért bízott abban, hogy a Bunge, Martfű és 
a teljes csapat képes megvalósítani ezt az új 
üzleti vállalkozást.

– „Az új gyáregység modern technológiá-
ja valamint kollégáim szakértelme a garancia 
arra, hogy az új Sunpro termékekkel folya-
matosan állandó, megbízható minőségben 
lássuk el vevőinket, hozzájárulva eredmé-
nyesebb működésükhöz” – emelte ki a gyár-
igazgató, elismeréssel szólva a beruházás-
ban közvetlenül közreműködő kollégái mun-
kájáról.

A martfűi növényolajgyárnak, folyamato-
san piachoz igazodó tevékenységével, alkal-
mazott legkorszerűbb technológiájával és el-
ért eredményeivel, meghatározó szerepe 
van abban, hogy városunk nevét Európa-
szerte és a világ nagy részén is megismerhe-
tik. Reméljük, hogy ehhez a most átadott 
Sunpro üzem jövőbeni sikerei is hozzájárul-
nak, tovább erősítve Martfű ipari központ 
szerepét.

Herbály Jánosné

Új üzemegységgel bővült a martfűi növényolajgyár
GYÁR A GYÁRBAN

Grászli János, a Bunge Zrt. olajosmag értéklánc igazgatója, Wojciech Jachimczyk, a 
Bunge Zrt. vezérigazgatója, William Dujardin Észak- és Közép-Európai ügyvezető igazgató, 
dr. Papp Antal, Martfű város polgármestere és Balogh Imre gyárigazgató ünnepélyes 
szalagátvágással hivatalosan is felavatta az új martfűi Bunge Sunpro üzemet (A képen látha-
tók sorrendje balról jobbra) 
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Az önkormányzati ciklusprogram eddi-
gi négy évéről adott számot a képviselő-tes-
tület a legutóbbi, szeptember végi ülésén. Az 
öt évre szóló gazdasági program egyik leg-
fontosabb tényezője a munkahelyteremtés, 
ami részben sikerült. Ahhoz képest, hogy mi-
lyen elszívó erővel rendelkeznek a környező 
nagyobb települések, a munkahelyek száma 
a sörgyár bezárásával sem csökkent, inkább 
emelkedés tapasztalható.

tartalékképzésnek – erősítette meg Rá-
gyanszky István bizottságvezető. – Martfűn 
komoly fejlesztések történtek az elmúlt idő-
szak alatt. Az intézmények feszes költségve-
téssel, de sikeresen működnek. Számos pá-
lyázat segítette, hogy az önkormányzat nagy 
ívű elképzelései megvalósulhassanak. Az is-
kolák szépen működnek, az óvodára és a 
bölcsődére is nagy figyelmet fordít az önkor-
mányzat, a Művelődési Központ épületében 

nak magukra. A megvalósult tervek nyomán 
szépül és fejlődik a város, amellett, hogy a 
közszolgáltatásokat, az intézmények mű-
ködtetését a megszokott, magas színvona-
lon sikerült biztosítani a lakosság számára.

A gazdasági programban foglalt célok 
megvalósításáról szóló beszámoló kitér a 
demográfiai jellemzőkre. Az elsősorban 
külföldre történő elvándorlás mellett a termé-
szetes szaporodás mutatója hosszú ideje 

Gyarapszik a város vagyona, nő a beköltöző fiatalok
és a gyermekek száma

– Voltak új betelepülők, számos tárgyalást 
folytatunk, de az új iparterület közművesíté-
sére irányuló pályázatunk sajnos nem nyert – 
utalt a déli iparterület tervezett kialakítására 
dr. Papp Antal.

A polgármester sikeresnek tartja az ön-
kormányzat a lakosság megtartására irányu-
ló törekvéseit. Egyre több a beköltöző fiatal, 
és három éve folyamatosan nő a születések 
száma is. Megyei szinten három településen 
bővül a gyermeklétszám, köztük Martfűn.

Számos beruházást végzett el az önkor-
mányzat, nagyszabású út- és intézményi fel-
újításokat, parkoló építéseket. Ezeket a mun-
kálatokat folytatni kell, a leágazó utcákban is, 
a tervek már készülnek. Fontos, hogy le tud-
janak parkolni az új bölcsődénél a szülők, 
biztonságosan meg tudják közelíteni az in-
tézményt.

A bölcsőde kialakítása a befejezéséhez 
közeledik, jövő nyár végére megújul, kibővül 
a Munkácsy úti Óvoda. Pályázati forrásból je-
lentős felújítás várható az iskolakonyhán.

Dr. Papp Antal köszönetet mondott a kép-
viselő-testületnek, hogy közösen mindig pró-
báltak óvatos gazdálkodást folytatni. – A vá-
ros vagyona majdnem a duplájára emelke-
dett ez alatt a pár év alatt, a településképen 
látható jelei vannak az építkezéseknek, a be-
ruházásoknak – hangsúlyozta a testületi ülé-
sen a városvezető. – Martfű szépen fejlődik, 
valahol ékszerdobozként hivatkoztak rá, és 
úgy gondolom, hogy valós ez a meglátás. Bí-
zom benne, hogy a következő évben is meg-
marad ez a fejlődés, és tovább tudunk lépni. 
Időről időre vannak olyan külső körülmények, 
amelyek változnak, és amelyekhez igazod-
nunk kell, de a képviselő-testületnek mindig 
sikerül megoldást találnia a problémákra.

A Pénzügyi, Ügyrendi és Városfejlesztési 
Bizottság szerint jól gazdálkodik a város – 
osztotta meg bizottsága véleményét képvi-
selőtársaival dr. Urbán-Szabó Béla, a bizott-
ság vezetője. A Művelődési, Oktatási, Sport, 
Civil- és Egyházi Kapcsolatok Bizottsága 
szerint is sikeres éveket zárt az önkormány-
zat, köszönhetően a pontos, előrelátó, mér-
téktartó, körültekintő tervezőmunkának, a 

óriási előrelépés történt, az intézmény műkö-
dése biztos, a sporttámogatások és a civil 
szervezetek támogatása pályázati rendszer-
ben, jól működik.

– Városunk jó úton halad, gazdasági mű-
ködése jelenleg biztos, az önkormányzat fel-
vállalt gazdasági elképzelései igen nagy szá-
zalékban teljesültek – foglalta össze az 
Egészségügyi, Foglalkoztatási és Szociális 
Bizottság álláspontját dr. Despotov Svetozar.  
A bizottság vezetője szerint azonban bizo-
nyos esetekben a beruházások számszerű-
sége mögött komoly minőségi problémák, 
csúszások állnak – utalt a Gesztenye sor fel-
újítására. A megfelelő vállalkozó kiválasztása 
nem egyszerű feladat, ugyanis az árat a köz-
beszerzések odaítélésének pontozási rend-
szerében több mint 50%-ban kell figyelembe 
venni.

A Martfű Város Önkormányzata Képvi-
selő-testülete Gazdasági Programjának 
(2015-2019) időarányos végrehajtásáról 
szóló beszámolót a 2018. szeptember 27-i 
ülésén fogadta el a testület.

A képviselő-testület választási ciklusra 
vonatkozó gazdasági programjának elsődle-
ges célja, hogy Martfű meglévő és lehetsé-
ges gazdasági-pénzügyi forrásait számba 
vegye, és azokat a település fejlődése szol-
gálatába állítsa.

A rohamosan változó társadalmi-gazda-
sági környezetben nehéz hosszabb távra ter-
vezni, számos olyan tényező befolyásolja a 
célkitűzések megvalósítását, melyre a képvi-
selő-testületnek nincs közvetlen ráhatása.

Ilyen tényezők a demográfiai folyamatok, 
a napjainkra jellemző munkaerőhiány, a bér-
viszonyok, a beruházások költségeinek 
drasztikus emelkedése, a pályázati források 
elmaradása, a Heineken martfűi termelésé-
nek megszüntetése következtében csökke-
nő adóbevétel. A változásokhoz gyorsan és 
rugalmasan kellett alkalmazkodni, mely a 
képviselő-testülettől megfontolt, szakszerű 
döntéseket követelt.

A programban megfogalmazott célok kö-
zül számos megvalósítása sikerült, és per-
sze vannak olyan tervek, melyek még várat-

negatív, a város lakónépességének átlag-
életkora nő, a település elöregedőben van. 
Az elmúlt három évben Martfű lakosságszá-
ma 133 fővel csökkent, melyből a természe-
tes fogyás 89 fő (231 halálozás, 142 szüle-
tés).

A város gazdasági helyzetéről, fejlesz-
tési forrásairól és adópolitikájáról is képet 
kaphatunk. Martfű Város Önkormányzata je-
lentősen megnövekedett vagyoni elemekre 
számíthat a következő évek gazdálkodása 
során. A növekedés az önkormányzati saját 
felhalmozásokból, pályázatokból megvaló-
sult fejlesztésekből, az ivóvíz minőség javító 
beruházásból, valamint a vízközmű vagyon 
értékeléséből, és a társulásban elvégzett 
hulladék rekultiváció önkormányzatunkra ju-
tó vagyonrészéből adódott.

A 2015. évi tervezéskor az önkormányzat 
három nagy bevételi forrásra támaszkodha-
tott, amely bevételek kissé túlteljesültek a ter-
vezetthez képest. A helyi adókra, amelyek a 
legnagyobb összeget képviselik a gazdálko-
dásban, az állami támogatásra, amely közel 
stagnáló tendenciát mutat az előző évek 
adatai alapján, valamint az önkormányzat 
saját bevételeire, és mindezt kiegészítik a 
pályázatokon elnyerhető támogatások. Az 
előző évek megtakarításai tartalékot képez-
tek a bevételek ingadozásának kiküszöbölé-
sére, pályázati önrész biztosítására.

Az önkormányzat minden évben jól át-
gondolt tervezéssel alapozta meg költségve-
tési gazdálkodását. A bevételek összege 
meghatározta a kiadások szintjét, emellett a 
tartalékolásra is nagy gondot fordítottak az 
átalakítások pénzügyi hatásainak kiszámít-
hatatlansága, az iparűzési adó ingadozásá-
nak kiküszöbölése, a pénzügyi nehézségek, 
az adósság elkerülése érdekében.

Az önkormányzat az intézményi műkö-
dési bevételek terén törekszik a bevételek 
maximális beszedésére. A bevételek jelentős 
része térítési és bérleti díjakból, a Művelődé-
si Központ bevételeiből és az ÁFA bevételek-
ből áll.

 Az önkormányzat közhatalmi bevételei, a 
helyi adókon belül az iparűzési adó még 
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mindig jelentős szerepet képvisel, a helyi 
adóbevételek több mint felét ez az adónem 
adja. Ezen belül egy nagy adóerőt képviselő 
vállalkozás mindenkori eredményétől függ e 
bevétel nagy része, nagyban befolyásolva az 
önkormányzat lehetőségeit.

Az építményadó az, ahol az adómérték 

több fokozatban történt emelésével jelentő-

sebb adóbevétel-növekedést értek el. Az ön-

kormányzat illetékességi területének öveze-

tekre bontása alapján differenciált adómérté-

keket vezettek be: a bevétel jelentős részét a 

vállalkozások fizetik, de itt már a lakosság is 

bekapcsolódik a közös teherviselésbe.

hetséges önkormányzati eszközzel támogat-
ni kell a munkahelyteremtés feltételeinek ja-
vítását, a meglévő munkahelyek megtartá-
sát, a megváltozott munkaképességűek fog-
lalkoztatását.

A munkahelyteremtés egyik alapvető fel-
tétele, hogy az önkormányzat rendelkezzen 
olyan közművesített, megfelelő közlekedési 
kapcsolattal rendelkező területtel, melyet a 
betelepülni szándékozó vállalkozások részé-
re kiajánlhat. E cél érdekében az önkormány-
zat a TOP pályázatok keretében támogatást 
igényelt a város déli részén kijelölt iparterület 
kialakítására és közművesítésére. A terület 
közlekedési kapcsolatának megteremtésére 

A munkanélküliségi relatív mutató kedve-
zőbb volt az elmúlt években városunkban az 
országos átlagnál.

Az önkormányzat 2015-től 2018-ig össze-
sen 597 főt foglalkoztatott teljes munkaidő-
ben, három hónaptól 12 hónapig terjedő idő-
szakban, közcélú munka keretében.

Az önkormányzat, mint főpályázó 2016-
ban a JNSZ Megyei Kormányhivatallal kon-
zorciumban pályázott a „Szolnoki járás fog-
lalkoztatási paktum” projektben, további 17 
településsel együttműködve, a térségben élő 
jelentős számú munkanélküli - a munkaerő-
igények figyelembevételével megvalósuló - 
képzése, átképzése segítségével, 2020-ig 
történő munkába helyezésére.

A helyi adók adják a bevétel legjelentő-
sebb részét. Más településekhez viszonyítva 
kiemelkedő az egy főre jutó adóerő képes-
ség.

Az állami támogatások finanszírozásá-
ból évente 190-210 millió körüli összeggel 
számolhatott az önkormányzat az adóerő ké-
pesség elvonása után, az elvonás összege 
évente megközelítően 140 millió Ft.

A kiadások terén az önkormányzat leg-
fontosabb feladata a kötelező közszolgálta-
tásokat és önként vállalt feladatokat végző 
intézmények működtetése, a feladatellátás-
hoz szükséges pénzügyi eszközök biztosítá-
sa. Mind a négy évben kiemelt figyelmet for-
dítottak az intézmények működtetésére, 
meghatározták a létszám- és bérkereteket, 
ezek járulékait, amit pontosan finanszíroztak. 
Az önkormányzat kiemelten kezelte a köz-
foglalkoztatás minél nagyobb létszámú mű-
ködtetését, mely segített feladatai ellátásá-
ban, és jövedelemhez juttatta a közfoglalkoz-
tatásban dolgozókat.

A dologi kiadásokat minden évben intéz-
ményenként pontosan megtervezték. Az 
energetikai beruházásoknak, épület felújítá-
soknak köszönhetően a dologi kiadások 
évenként közel azonosak.

A feladatok ellátásához nyújtott állami tá-
mogatást az intézmények saját bevételeikkel 
kiegészítették, de emellett jelentős támoga-
tást adott az önkormányzat a gazdálkodá-
sukhoz.

A fejlesztések (felhalmozás, beruházás, 
felújítás) terén a felhalmozási kiadások az 
előző ciklusban elhatározott feladatok befe-
jezéséből, az energetikai beruházások foly-
tatásából, az ebben a ciklusban elnyert pá-
lyázatok megvalósításából, azok önrészéből 
és saját erős beruházásokból álltak. A felhal-
mozási kiadások eredményeként jelentős 
mértékben nőtt az önkormányzat vagyo-
na és jelentősen fejlődött a város.

A képviselő-testület 2015-2019. évekre 
szóló gazdasági programjának az egyik leg-
fajsúlyosabb témája a munkahelyteremtés, 
a foglalkoztatás helyzete a városunkban. A 
ciklusprogram célul tűzte ki, hogy minden le-

részben a pályázattal, részben pedig egyedi 
támogatási kérelemmel igyekeztek forrást 
biztosítani. A pályázat nem nyert támogatást, 
és az egyedi kérelmükre sem kaptak választ.

Ez annál is inkább sajnálatos, mivel az 
önkormányzat tárgyalásokat folytatott egy 
7,6 milliárd Ft beruházási igényű, 142 főt fog-
lalkoztató élelmiszer feldolgozó ipari cég be-
településéről.

Az iparterület kialakításáról és közműve-
sítéséről az önkormányzat nem mondott le, a 
készülő új rendezési tervben is fő fejlesztési 
irányként határozva meg ezt a célt, melynek 
érdekében az önkormányzat a tervezett be-
kötő út melletti földterületek, valamint az ipar-
terület 8 hektáros részének tulajdonjogát már 
megszerezte.

A fő célkitűzés mellett az önkormányzat 
támogatta új munkahelyek létesítését önkor-
mányzati tulajdonú épületek bérbeadásával 
(OPAR csarnok, volt gyermekorvosi rendelő, 
Pepita épülete).

A helyi foglalkoztatás terén néhány olyan 
változás is végbement, amelyeket az önkor-
mányzat nem tudott befolyásolni, mint a Hei-
neken Sörgyár martfűi gyárában a gyártás 
megszüntetése, mely 40 munkavállalót érin-
tett, és komoly iparűzési adó kiesést jelent.

Pozitív változásként említi viszont a be-
számoló a BUNGE Zrt. gyáron belüli innova-
tív fejlesztéseit, amelyek új munkahelyekkel 
járnak, és azzal az örömteli lehetőséggel is, 
hogy a tulajdonos hosszabb távon épít a 
martfűi gyárra.

A városban működő vállalkozások elvárá-
sainak megismerésére, tájékoztatására,  
2015-ben vállalkozói fórumot szerveztek, 
melyen az az igény fogalmazódott meg, hogy 
a Tisza Ipartelep önkormányzati tulajdonban 
lévő úthálózatának felújítását meg kell kez-
deni. Az önkormányzat idei költségvetésé-
ben a terveztetés költségei már szerepelnek.

Martfűn 2015-ben 4741 fő munkaképes 
korú személy élt, és a nyilvántartott munka-
nélküliek száma 171 fő volt. 2018. első ne-
gyedévére a munkaképes korú lakosság 
száma 4501 főre, a nyilvántartott munkanél-
küliek száma pedig 156 főre csökkent.

Kulturális közfoglalkoztatottként 22 fő ka-
pott az elmúlt négy évben önkormányzati in-
tézményben munkalehetőséget.

Az elsődleges munkaerő-piacon is erőtel-
jesen tapasztalható a munkaerőhiány, egy 
időben volt és van jelen a munkanélküliség 
és a munkaerőhiány településünkön is. A 
szakipari munkák elvégzésének díjai jelentő-
sen megemelkedtek, alig találni megfelelő 
szakembert. Ezen a problémán nem segített 
a 2018-ban jelentős mértékben megemelt 
minimálbér sem, sőt, a munkáltatók helyzete 
ezzel inkább országosan és helyi szinten is 
nehezebbé vált, a munkavállalók között pe-
dig sok helyen bérfeszültséget teremtett.

Az önkormányzatok a beruházásaikat a 
korábban prognosztizált költségek helyett jó-
val magasabb összegért, esetenként több-
szörös áron tudják csak megvalósítani.

A felfüggesztett vagy elvetett beruházáso-
kon kívül az önkormányzati alapfeladatok el-
látása is komoly veszélybe kerülhet az elmúlt 
két év tapasztalatai alapján a jövőben, ugya-
nis a szakemberhiány, az elvándorlás, az 
árak emelkedése nyilvánvalóan ezt a terüle-
tet is érinti. Ahhoz, hogy az önkormányzat 
működtetni tudja a települési szolgáltatáso-
kat, ellássa a kötelező és önként vállalt fela-
datait, jelentős többletforrást kell, hogy szán-
jon a munkabér és közterhei költségének fi-
nanszírozására.

A településfejlesztési politikához közvet-
lenül kapcsolódik a település rendezési ter-
ve, az építési beruházások, az egyes terüle-
tek hasznosítási felosztása miatt.

2015-ben új rendezési terv készítéséről 
döntött a képviselő-testület. A rendezési terv 
készítéshez szükséges adatok beszerzését 
követően elkészült a településfejlesztési kon-
cepció, a 2015-2019 közötti időszakra szóló 
gazdasági program célkitűzéseinek figye-
lembe vételével.

A településrendezési feladatok ellátása 
során 2018 februárjában elfogadta a testület 
a „Martfű Településképi Arculati Kézikönyv 
2017” című kiadványt. A kézikönyv a készülő 
települési rendezési tervvel szoros kapcso-
latban ad iránymutatást a város építészeti ar-



culatáról, annak megőrzéséről, valamint a 
későbbiekben megvalósuló építések szabá-
lyairól. A településrendezési eszközök so-
rában a következő lépés a Martfű város tele-
pülésképének védelméről szóló önkormány-
zati rendelet megalkotása volt. A rendelet a 
korábban nem szabályozott kérdésekben 
határoz meg feladatokat a hatósági feladatot 
ellátó önkormányzat és a lakosság számára.

Az idegenforgalom, turizmus, gyógy 
turizmus, sportturizmus fejlesztése fontos 
várospolitikai célkitűzés, a város számára ez 
az egyik „kitörési” lehetőség.

A gyógy turizmus fejlesztésének elősegí-
tése érdekében az önkormányzat elkészíttet-
te a gyógyhely cím megszerzéséhez szüksé-
ges anyagot. Ennek eredménye, hogy 2017-
ben a Martfű Termál Spa és környezete 
gyógyhely címet kaphatott. A cím birtokában 
lehetőség nyílik arra, hogy a későbbiekben 
jelentős fejlesztési támogatásokra pályáz-
hasson a spa illetve a város.

Településünk infrastrukturális fejlett-
sége magas színvonalú, ugyanakkor napja-
inkban előtérbe került a megújuló energiák 
hasznosítása. Az önkormányzati intézmé-
nyek tekintetében az energia-hatékonyság 
növelése, az energiatakarékosság továbbra 
is fontos célkitűzés városunkban. A nyilván-
tartások alapján éves szinten jelentős ener-
gia megtakarítás mutatható ki, mind a villa-
mos-energia, mind a földgáz-fogyasztás te-
rén.

A város közvilágításának korszerűsítése 
érdekében (LED-esítés) folyik az egyeztetés, 
az önkormányzat közbeszerzési eljárást indít 
a beruházás megvalósítására.

A beszámoló részletes képet ad az elmúlt 
négy évben megvalósult pályázatokról is, 
mint a  napelemek telepítése az általános is-
kola és a sportcsarnok tetején, az adósság-
konszolidációban nem részesült önkormány-
zatok támogatása pályázatból napelemes 
rendszerek telepítése a Polgármesteri Hiva-
tal, a Művelődési Központ, a Munkácsy úti és 
a Kossuth úti Óvoda tetejére, a Művelődési 
Központhoz légkezelő telepítése folyadék-
hűtővel, kerékpárút felújítás: Kérész út - Má-
jus 1 út között, Május 1 út - Vasúti átjáró kö-
zött, a Rákóczi úti kerékpárút, a Mandula út, 
a Kérész út, a Május 1 út, a Gesztenye sor 
felújítása, parkolók építése valamint a Simon 
Ferenc út felújítása és parkolók építése.

Megvalósulás alatt álló pályázatok a Zöld 
város kialakítása pályázat – a Művelődési 
Központ épülete és a körülötte lévő park fel-
újítása, az AC raktár épületének épületener-
getikai felújítása, a Május 1 úti Óvoda bölcső-
dévé alakítása és a Munkácsy úti Óvoda bő-
vítése, felújítása, a közétkeztetés fejlesztése 
(konyha felújítás), a Helyi foglalkoztatási pak-
tum, az ASP rendszer és a Humán szolgálta-
tások fejlesztése térségi szemlélettel.

A Tiszazugi Ivóvízminőség-javító Projekt 
keretében a martfűi vízmű telepen az üzemi 
épület bővítésére, új nyersvíz tároló meden-
ce építésére, műanyag puffer tárolók telepí-
tésére illetve visszamosó víztároló kialakítá-
sára került sor. A telepen történt munkák 
között szerepelt a meglévő 2. számú ivóvíz-
kút eltömedékelése. A régi 2. számú ivóvíz-
kút helyett új kutat fúrtak.

Megújult az ivóvíz kezelése, a technoló-
gia és a gépészet a telep felújítása, bővítése 

során. Megtörtént a hálózat hiányzó körveze-
tékeinek megépítése. A hálózat rekonstruk-
ció tartalmazta a mosató csomópontok átépí-
tését, valamint új csomópontok kiépítését is.

2016-ban elkészült és a képviselő-testület 
elfogadta a település harmadik környezet-
védelmi programját.

Befejeződött a hulladéklerakó rekultiváció 
Öcsöd település gesztorságával. Az önkor-
mányzat a rekultivált hulladéklerakó területé-
re bérleti szerződést kötött a támogató szer-
vezet hozzájárulásával. A bérbe vevők célja 
naperőművek megvalósítása ezen a terüle-
ten, mely jelenleg engedélyeztetés alatt áll.

A köztemetők fenntartása az önkormány-
zat kötelező feladatai között szerepel. Az el-
múlt években a temetkezési szolgáltatásban 
gondok jelentkeztek, mely hatással van a te-
mető üzemeltetésre. Az önkormányzat jelen-
leg a problémák megoldásán dolgozik.

Martfű közbiztonsága kiemelkedően jó. 
Ez a helyi rendőreinknek köszönhető első-
sorban, de köszönet illeti ezért a Polgárőr 
Egyesületet és a város valamennyi, a közbiz-
tonságra odafigyelő lakosát. A közbiztonság 
a képviselő-testület számára is fontos, mely-
nek érdekében térfigyelő kamera rendszert 
építtetett ki és működtet.

Martfű Város 2015. október 1-től csatlako-
zott a Kétpói Hulladékgazdálkodási Regio-
nális Rendszerhez.

2016. április 1. napjától a hulladékgazdál-
kodási közszolgáltatási díjakat az ezen köz-
feladatra létrehozott Nemzeti Hulladékgaz-
dálkodási Koordináló és Vagyonkezelő Zrt. 
számlázza és szedi be. A Városfejlesztési 
Nonprofit Kft-nek ekkortól nem volt bevétele 
a hulladékgazdálkodási közszolgáltatásból.

A képviselő-testület a Városfejlesztési 
Nonprofit Kft-vel, a hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatás végzésére kötött szerződést 
2016 augusztusától megszüntette, ezzel 
egyidejűleg közérdekű közszolgáltató kijelö-
lését kérelmezték a J-N-Sz Megyei Kataszt-
rófavédelmi Igazgatóságtól.

A kijelölés értelmében 2016. augusztus 1-
től településünkön az NHSZ Szolnok Köz-
szolgáltató Nonprofit Kft végzi a hulladékgaz-
dálkodási közszolgáltatást, a szolgáltatás dí-
ját közvetlenül számlázva a lakosság felé.

Az önkormányzat tulajdonában lévő la-
káscélú ingatlanok (58 bérlők háza, 28 gar-
zonlakás, 28 bérlakás) energetikai szem-
pontból felújításra szorulnak. Az önkormány-
zat célja a szociális célú városrehabilitációs 
pályázat benyújtásával ezen épületek és kör-
nyezetük komplex megújítása, valamint a je-
lenleg üresen álló bérlők háza épületben ki-
sebb alapterületű önkormányzati bérlakások 
kialakítása volt. Sajnos a pályázat nem nyert 
támogatást.

A társasházakban lévő önkormányzati 
bérlakások megüresedése esetén felújításu-
kat ütemezetten elvégzik, így költségelvű, pi-
aci alapú bérbeadás valósulhat meg.

Az önkormányzat a lakásállomány érté-
kesítését sem közép-, sem pedig hosszú tá-
von nem tervezi.

A vagyongazdálkodás terén fő cél az ön-
kormányzati vagyon növelése, vagyonérté-
kesítésre kizárólag nem működő vagyon 
esetében kerülhet sor, vagyonvesztés nem 
következhet be, az esetleges vagyonértéke-
sítés nem szolgálhat működési célt.

A törvényi rendelkezéseknek megfelelő-
en az önkormányzat vízi közmű vagyonát 
üzemeltetésre, az általános iskola, szakkép-
ző iskola működéséhez szükséges vagyont 
pedig vagyonkezelésbe adták a feladatellá-
tást végző szervezeteknek. Ezen ingatlanok 
vagyonvesztése megakadályozásának a je-
lenleg hatályos jogi környezet nem kedvez.

Az önkormányzat kötelező feladatainak 
ellátását szolgáló önkormányzati intézmé-
nyeknek helyt adó épületek energetikai felújí-
tása, megújuló energia-hasznosító rendszer-
rel történő ellátása az üzemeltetési költsé-
gek csökkentése érdekében a továbbiakban 
is elsődleges cél.

2015 márciusától a szociális ellátó rend-
szer átalakult, a szociális és pénzbeli támo-
gatások egy része átkerült a járási hivatalok-
hoz. Az önkormányzatnak ki kellett dolgoznia 
egy új ellátási rendszert, mely települési tá-
mogatásként funkcionál. Jelenleg egy való-
ban a célcsoport érdekeit figyelembe vevő, 
valódi segítséget nyújtani igyekvő rendelet 
alapján folyik a nehéz helyzetbe kerülő csalá-
dok támogatása.

Városi szociális térkép és szociális kon-
cepció készült, melyek nem csak rálátást 
mutatnak Martfű jelenlegi szociális helyzeté-
re, hanem feltárták azokat az esetleges hiá-
nyosságokat, melyek a továbbiakban meg-
valósítandó, megoldandó feladatként szere-
pelnek.

Martfűn az egészségügyi ellátás tárgyi, 
technikai feltételei a feladat jó színvonalú el-
végzéséhez, az Egészségház felújítását kö-
vetően, annak átadása óta adottak. A 2015-
ben elvégzett fűtéskorszerűsítés valamint a 
ház szigetelése a működési költségeket je-
lentősen lecsökkentette. Tovább csökkentet-
te a működési kiadásokat, hogy a védőnői 
szolgálat is helyet kapott az intézményben, 
és a szintén költségkímélő megoldásnak, a 
gyermekorvosi rendelő beköltöztetésének, 
korszerűbb körülmények közötti működésé-
nek is kedvező fogadtatása volt.

Az épületen belül lehetőség nyílik gyógy-
torna szolgáltatásra, és a MÁV Kórházzal 
meglévő megállapodás alapján térítésmen-
tes reumatológiai szakrendelésre. Így a moz-
gásszervi panaszok enyhítésére szolgáló el-
látás, valamint a balesetek utáni rehabilitáció 
is megvalósul a martfűi betegellátásban.

Az önkormányzat az elmúlt időszakban is 
lehetőséget nyújtott az egészségügyi szakel-
látások és a szűrővizsgálatok igénybevételé-
re, egészségnapok, ingyenes és kedvezmé-
nyes szűrések szervezésével. Szakorvosi 
betegellátások magánrendelés formájában 
is elérhetőek településünkön.

A 2015-2019. évekre vonatkozó ciklus-
program célul tűzte ki a sürgősségi betegellá-
tás költségeinek csökkentését, megvizsgál-
va az ellátás megszervezésének más formá-
ban történő lehetőségét. A korábbinál jóval 
kisebb költséggel működik az ügyeleti ellátás 
a városban. A szerződés alapján az ügyeleti 
rendelők helye Kunszentmártonban és Ti-
szaföldváron van, Martfűn úgynevezett „el-
sősegély pont” működik.

A fogorvosi ügyelet igénybevételének le-
hetőségét is sikerült a beszámolási időszak-
ban biztosítani a martfűiek számára, csatla-
kozva a feladat ellátását végző Szolnoki Kis-
térségi Társuláshoz.
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Városunk lakosságának egészségügyi el-
látása a háziorvosi, fogorvosi, gyermekorvosi 
és a védőnői szolgálat működése szempont-
jából a beszámolási időszakban is teljes kö-
rűen biztosított volt.

2018 tavaszától a MÁV Kórház belgyó-
gyászati osztálya leszűkítette felvételi körét, 
csak immunológiai betegségben szenvedő-
ket fogad, így a betegek visszakerültek a He-
tényi Géza Kórház belgyógyászatára, de ott 
ezzel egyidejűleg ágyszám bővítés nem tör-
tént.

A közoktatás átszervezésével 2013 janu-
árjától a köznevelési intézmények állami 
fenntartásba és működtetésbe kerültek, 
amely jogszabályi változás a város általános 
iskoláját és a középiskoláját is érintette.

Az átadást megelőző években az általá-
nos iskola és a középiskola épületét is felújí-
totta az önkormányzat, pályázati források ki-
használásával. Jelenleg a 2017. január 1. 
napjától vagyonkezelésbe adott középiskolai 
kollégium épületének, berendezésének felú-
jítását végzi a Szakképzési Centrum.

Az óvodai ellátás az önkormányzat fenn-
tartásában lévő Játékvár Óvoda és Bölcső-
dében magas színvonalon biztosított.

Az önkormányzat önként vállalt feladat-
ként működtet bölcsődét, melyben nem kell 
gondozási díjat fizetni a 0-3 éves korú gyer-
mekek gondozásáért.

A bölcsődei ellátás, a változó jogszabályi 
feltételek teljes körű biztosítása érdekében a 
volt Május 1. úti tagóvoda épületébe kerül át, 
pályázati forrás valamint jelentős összegű 
önkormányzati önerő felhasználásával meg-
valósuló beruházással. A bölcsődei férőhe-
lyek száma 34 főről 40 főre emelkedik.

A bölcsőde átköltöztetése miatt szüksé-
gessé vált a Munkácsy úti tagóvoda bővítése 
is, amely így elsősorban a volt Május 1. úti 
tagóvoda csoportjainak az elhelyezését szol-
gálja, valamint minimális férőhely bővítést is 
eredményez majd.

Nagy gondot fordított az önkormányzat az 
általános és középiskolai oktatásban része-
sülő diákok tanulmányi eredményeinek elis-
merésére, a különböző területen kiemelkedő 
teljesítményt nyújtók további ösztönzésére 
és a szociálisan rászorulók támogatására.

A kulturális és közművelődési szolgál-
tatásokat a Városi Művelődési Központ és 
Könyvtár fenntartásával, működtetésével és 
támogatásával biztosította az önkormányzat.

A 4200 négyzetméter alapterületű épület 
működtetése szempontjából óriási jelentősé-
gű, az intézmény működtetési költségeiben 
jelentős megtakarítást eredményez a pályá-
zati forrásból és önkormányzati önerőből 
megvalósult teljes energetikai beruházás.

2015-től, pályázati lehetőség kihasználá-
sával, ART Moziként működik a mozi. 2017-
ben a 450 férőhelyes színház- és mozi terem 
újult meg önkormányzati beruházás eredmé-
nyeként. Megújul az épületet körülvevő park 
és a szervizút is.

Az intézményben működő 20 féle művé-
szeti, alkotó közösség, klub, szakkör, a Váro-
si Könyvtár, valamint a 2015-ben felújított 
gyermekkönyvtári részleg jól szolgálja a kul-
turális, művészeti és művelődési igényeket.

A hagyományos és megújuló városi ren-
dezvények szervezésével és lebonyolításá-
val a beszámolási időszakban is sok helybeli 

és környékbeli településen élő érdeklődő 
szórakozását és kikapcsolódását biztosította 
az önkormányzat az intézmény segítségé-
vel, amely a városi rendezvényeken kívül or-
szágos és nemzetközi eseményeknek is 
rendszeresen adott otthont.

Az önkormányzat a hagyomány, az érték-
őrzés, a magyar kultúra ápolásának biztosí-
tásához működtette a Helyi Értéktár Bizott-
ság útján a Helyi Értéktárat.

Az intézményben kapott helyet 2016-tól a 
Hely- és Ipartörténeti Gyűjtemény, amely 
szintén nagy jelentőségű a város alapítása, 
története, fejlődése nyomon követése szem-
pontjából.

Városunk fejlett tájékoztatási és média 
rendszerrel rendelkezik, a lakossággal törté-
nő rendszeres és folyamatos kapcsolattartás 
érdekében. Az intézményben működő Média 
Csoport segítségével megörökítik az utókor 
számára a város jelentős eseményeit, a 
Martfű Közéleti Magazin havonkénti megje-
lentetésével – amit 2015 óta térítésmentesen 
kézbesítenek minden postaládába – nyújt 
rendszeres tájékoztatást az önkormányzat a 
városlakók számára az aktuális önkormány-
zati hírekről, rendezvényekről, események-
ről.

Az önkormányzat az elmúlt időszakban is 
kiemelten támogatta a sportszervezeteket, a 
sportéletet, az óvodai és az iskolai testneve-
lés, az utánpótlás nevelés, a szabadidősport, 
az él- és versenysport vonatkozásában. 
Hosszú évek alatt mára sikerült egy jól műkö-
dő, a sportszervezetek által is elfogadott, jog-
szerű támogatási rendszert kialakítani.

A támogatási keret lakosságarányos mér-
téke városunkban kiemelkedően magas 
évek óta, megelőzve ezzel nagyobb sport-
múlttal rendelkező, sokkal nagyobb lakos-
ságszámú településeket is.

A látvány csapatsportok (labdarúgás, ké-
zilabda) számára komoly lehetőséget bizto-
sít a cégek társasági adójának felajánlásával 
megvalósuló támogatási rendszer.

Kijelölték a városban a gazdasági prog-
ramban tervezett extrém sportpálya helyét, 
egy helyi kft. felajánlása folytán szabadtéri 
sporteszközök telepítésére is sor került a 
központi játszótér közelében. Az óvodáskorú 
gyermekek magas színvonalú sportolási le-
hetőségének biztosításához új, korszerű 
sporteszközök beszerzéséhez, telepítésé-
hez nyújtott be pályázatot az önkormányzat, 
az extrém sport kedvelői számára a pálya ki-
alakítására pedig forrást keresnek.

Az MLSZ országos pályaépítő programja 
keretében, jelentős összegű önkormányzati 
önrésszel, műfüves labdarúgó pálya épült a 
városi sporttelep területén, mobil lelátóval és 
LED világítással, amelyet az önkormányzat 
működtet.

A településen belüli együttműködés te-
rén a képviselő-testület az elmúlt időszakban 
is kiemelt figyelmet fordított a gazdálkodó 
szervezetekkel, vállalkozásokkal való jó 
együttműködés kialakítására és fenntartásá-
ra.

Az együttműködés keretében valósult 
meg a Tisza Ipartelep kerítésének felújítása, 
tervezik az ipartelep úthálózatának felújítá-
sát, igyekeznek segítséget nyújtani munka-
erő gondjaik megoldásában, rendszeresen 
tájékozódnak a jövőre vonatkozó gazdasági 

céljaikról, fejlesztési elképzeléseikről, problé-
máikról.

A képviselő-testület nagy hangsúlyt he-
lyez arra is, hogy a városi civil szervezetekkel 
való együttműködés elősegítéséhez a szer-
vezetek a működésükhöz önkormányzati tá-
mogatást, anyagi és egyéb segítséget kapja-
nak.

A képviselő-testület az önkormányzati fe-
ladatok sikeres megvalósítása érdekében 
fontosnak tartja a környező településekkel 
történő együttműködést.

A Tiszazugi Önkormányzatok Társulása 
működtetésében biztosítja az önkormányzat 
Martfűn az orvosi ügyeletet, a tiszazugi ön-
kormányzatokkal együttműködve valósítot-
ták meg a Tiszazugi Ivóvízminőség-javító 
Programot és a hulladéklerakó rekultiváció-
ját.

2016-ban kérte az önkormányzat a Szol-
noki Kistérség Többcélú Társulásába történő 
felvételt, ennek eredményeként társulási for-
mában biztosítja Martfű lakossága számára 
a személyes gondoskodást nyújtó ellátáso-
kat és a fogorvosi ügyeletet.

Az egyesületi formában működő Tisza-
földvári Önkormányzati Tűzoltó Parancsnok-
ság tagjaként, jelentős hozzájárulással gon-
doskodik az önkormányzat településünkön a 
tűz elleni védekezés feladatairól. Az önkor-
mányzat anyagi támogatást nyújt a Megyei 
Rendőrkapitányság és a Magyar Máltai Sze-
retetszolgálat részére is.

A gazdasági programban megfogalma-
zott, a városunkat és a szomszédos települé-
seket összekötő kerékpárút megépítése to-
vábbra is fontos cél, megvalósítása eddig for-
ráshiány miatt nem sikerült.

Az önkormányzat együttműködési megál-
lapodásai alapján az elmúlt időszakban is 
sokrétű és szerteágazó nemzetközi kap-
csolati rendszert működtetett a lengyelor-
szági Tuchów városával, a romániai Misztót-
faluval, az ukrán kisvárossal, Perecsénnyel 
és a vajdasági településsel, Martonossal.

A szlovákiai Partizánske (Simon) város 
vezetősége megkeresésére 2017-ben dön-
tött a képviselő-testület a közös „Bata múlt” 
ápolásáról, emlékeinek megőrzéséről. Az 
idén a 80 éves születésnapját ünneplő város-
ból meghívást kaptunk jubileumi rendezvé-
nyükre.

A 2015-2019 évi gazdasági program idő-
arányos végrehajtásáról szóló beszámoló 
összegzése alapján a képviselő-testület az 
elmúlt három évben a döntései során a prog-
ramjában foglalt célkitűzések szem előtt tar-
tásával, a város lakosságával, vállalkozásai-
val, a civil és egyéb szervezetekkel együtt 
gondolkodva, egymás munkáját segítve dol-
gozott azok megvalósításán.

A képviselő-testület köszönetet mond 
mindazoknak, akik segítették a célok eléré-
sét, a még megvalósításra váró feladatok so-
rán pedig továbbra is számít a város lakossá-
gára, az itt működő valamennyi szervezetre, 
közösségre.

Herbály Jánosné

A Martfű Város Önkormányzata Képvi-
selő-testülete Gazdasági Programjának 
(2015-2019) időarányos végrehajtásáról 
készült TELJES BESZÁMOLÓ a www. 
martfu.hu oldalon olvasható.
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Nemzetközi Borfesztiválra és Testvérvá-
rosok Találkozójára várták Tuchów-ba váro-
sunk önkormányzati delegációját augusztus 
elején. A találkozó programjában konferen-
cia, térségi kirándulások, borfesztivál és kul-
turális programok is szerepeltek, köztük az-
zal az ünnepséggel, ahol a város környékén 
elesett magyar katonákra emlékeztünk.

Lengyelországi testvérvárosunk külterü-
letein több száz, az első világháború során 
hősi halált halt magyar katona sírját újították 
fel hadisírgondozók és önkéntes katonák a 
HM Hadtörténeti Intézet és Múzeum vala-
mint a MH Hadkiegészítő, Felkészítő és Ki-
képző Parancsnokság hadisírgondozó szak-
emberei vezetésével, augusztus első heté-
ben.

Ez a munka illeszkedik abba a hosszú 
évek óta tartó gyümölcsöző kapcsolatba, 
amelyet a lengyel és magyar fél ápol a hadi-
sírgondozás terén.

A tizenöt fős magyar hadisírgondozó cso-
port a településtől távol eső, fákkal övezett, 
bokrokkal sűrűn benőtt területen és egy kato-
natemetőben dolgozott a sírok rendbetéte-
lén.

A temetőrendezés zárásaként katonai 
tiszteletadás mellett koszorút helyeztek el az 
elesett magyar katonák emlékére a katonai 
temetőben Körmendy Adrienne főkonzul, 
Demeter Attila alezredes, a MH HFKP Társa-
dalmi Kapcsolatok és Hadisírgondozó Osz-
tály megbízott osztályvezetője, dr. Papp An-
tal polgármester és Tuchów város képviselői.

A lengyel és magyar történelem sok pont-
ban összeért egymással nagyon erős kap-
csokkal. Ez így volt az első világháború alatt 
is.

– Ebben a temetőben közel háromszáz 
magyar katonát temettek el, akik a gorlicei át-
törés során haltak hősi halált. Az első világ-
háború kitörésekor, a német és osztrák-ma-
gyar elképzelésekkel ellentétben, az Orosz 
Birodalom gyorsan mozgósította csapatait, 
és támadólag tudott fellépni a központi hatal-
makkal szemben. Ezzel mind a Német Biro-
dalmat, mind az Osztrák-Magyar Monarchiát 
arra kényszerítette, hogy erőit megossza és 
kétfrontos háborút vívjon. 1914 ősze a Mo-
narchia számára komoly veszteséget hozott 
a keleti fronton: a második lembergi csatát 
követően az oroszok kezére került Galícia je-
lentős része, de ekkor már Krakkót fenyeget-
ték, és betörtek a Magyar Királyság területé-
re is. Az orosz előretörést a főleg magyarok-
ból álló csapatok limanowai győzelme tudta 
megállítani, és a Dunajec folyón túlra szorí-
tották az orosz erőket.

A Monarchia megsegítésére a német 
hadvezetés a térségbe vezényelte Macken-
sen 11. hadseregét, amely az 1915. május 2-
5. között végrehajtott gorlicei áttörés gerincét 
adta. A központi hatalmak előrenyomuló se-
regének bal szárnya az osztrák-magyar 4. 
hadsereg (császári és királyi 12. gyalogos-
hadosztály, magyar királyi kassai 39. honvéd 
gyalogoshadosztály, magyar királyi debrece-
ni 11. honvéd lovashadosztály) soraiból ke-
rült ki, amelynek támadási irányába esett be-
le Tuchów városa is, ahol több száz magyar 
honvéd alussza örök álmát.

Míg Magyarországnak a széthullás tragé-
diáját jelentette 1918, az első világháború le-
zárultával, Lengyelország 123 év után visz-
szanyerte önálló államiságát. A 100 éves év-
fordulóról idén számos eseménnyel emlé-
keznek meg.

A megkezdett munka ebben a temetőben 
sem ért véget. Tuchów Város Önkormányza-
ta tovább folytatja a sírkeresztek rendbetéte-
lét, és visszaállítják azokat a szobrokat is, 
amelyek korábban itt voltak.

– Urunk add, hogy a hősök véréből és ál-
dott emlékéből, a komoly kötelességteljesí-
tés, a hősies áldozathozatal szelleme árad-

Tisztelgés magyar katonai hadisíroknál, Tuchów-ban

jon ránk. Adj csüggedetlen szívet, hogy a 
harctereken elesett bajtársaink nyomában 
hazánkért mindent megtegyünk, törvényeid 
és tanításod szerint éljünk dicsőségedre és 
embertársaink javára – fohászkodott az ün-
nepségen a hadisírok rendbetételén dolgozó 
magyar önkéntes katonák közt szolgáló atya. 
– Hadd lássa meg rajtunk mindenki, hogy 
akik életüket adták értünk, nem adták hiába.

Herbály Jánosné 

A város határától martfűi Damis diákok is 
kísérték a Magyar Honvédség emlékfutóit, 
akik 2018. október 5-én, péntek délelőtt ér-
keztek városunkba az országos „Kaszárnya-
futás” alkalmával. A „170 éves a Magyar Hon-
védség” rendezvénysorozat váltófutói meg-
koszorúzták az 1848-as emlékművet, ahol 
Rágyanszky István önkormányzati képviselő 
köszöntötte néhány múltidéző gondolattal a 

170 éves a Magyar Honvédség  
KASZÁRNYAFUTÁSSAL EMLÉKEZTEK 

Honvédség futóit, majd feltűzte zászlajukra a 
Martfű városát jelképező nemzeti színű sza-
lagot.

A megemlékező rendezvénysorozat, a 
Honvéd Sportegyesületek Országos Szövet-
sége és a Magyar Honvédség szervezésé-
ben, 2018. október 5-én és 6-án, Magyaror-
szág teljes területét érintette.

Magyar Mária
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Igazi „játékvárrá” alakult át a bölcsődé-
seknek készült, ötvenkét esztendőn át óvo-
daként működő épület a Május 1. úton, aho-
vá novemberben már be is költözik a város 
bölcsődéje. Az óvoda bölcsődévé alakítása 
miatt szükségessé vált a Munkácsy úti tag-
óvoda bővítése is.

Az európai uniós pályázat és jelentős ön-
kormányzati önerő segítségével megvalósu-
ló projekt keretében a Munkácsy úti Oviban is 
zajlanak már a munkák, melyek bár megne-
hezítik az ott dolgozók és az oviba járók nap-
jait, a megújulás öröme mindenkit türelmes 
várakozással tölt el.

A projekt részeként első körben a Május 1. 
úti Óvoda teljes átalakítására került sor, kívül 
belül megújulva, korszerű bölcsődévé vará-
zsolva az intézményt, három csoportszobá-
val és negyven férőhely kialakításával. Má-
sodik ütemben a Munkácsy úti óvoda bővíté-
sére kerül sor, ahol az egyéb belső változta-
tások és a tetőszigetelés mellett, negyven új 
férőhelyet kialakítva, két csoportszobát épí-
tenek az épülethez.

A költözés előtti, izgalmakkal teli napok-
ban a JátékVár Óvoda és Bölcsőde vezetői a 
gyönyörű új bölcsődét és az óvodában zajló 
munkákat, terveket is örömmel mutatták 
meg.

– „A bölcsődében, amely 34-ről 40 férőhe-
lyesre bővült, már a befejező munkálatoknál 
vagyunk, a belső átalakítás teljesen kész. Az 
udvar rendezése, a meglévő játékok áttelepí-
tése és az új játékok tervezése van most fo-
lyamatban” – mesélte Gonda Istvánné. – 
„Nagy öröm számunkra az is, hogy ez az 
épület is napelemet kapott. Igyekszünk minél 
energiatakarékosabban megoldani azokat a 
költségeinket, amelyek bizony megnövelik 
az üzemben tartást.

Látjuk, milyen szívesen nézegetik, fotóz-
zák a szülők is az új épületet, ami nem csoda, 
hisz mi is ezt tesszük. Csak ámulunk, milyen 
gyönyörűségek épültek be. Egyik kedven-
cünk a piros - sárga - kék alapszín, ami nem 
csak széppé varázsolja a három csoportszo-
bát, de a gyerekeknek is megkönnyíti a tájé-
kozódást. Remélem, hogy mindenki jól fogja 
érezni itt magát: gyerek, szülő, gondozónő, 
és azt hiszem, minden feltétel adott lesz, 
hogy boldog gyermekek nevelkedjenek a 
bölcsődében” – hangsúlyozta az intézmény-
vezető.

– „Úgy gondolom, hogy ilyen csodálato-
san szép bölcsőde nagyon kevés van az or-
szágban” – sorolja az élményeket a bölcsőde 
vezetője, Cseriné Gál Katalin is. – „Örülünk, 
hogy megvalósulhatott, mindenki nagyon 
várja már, a kolléganőim, a gyerekek és a 
szülők is, hogy beköltözhessünk. Csodálattal 
nézzük, annyira szép és modern, minden el-
várásnak megfelel. Bővültek is a lehetősé-
gek, hiszen ide már negyven kisgyermek fog 
járni. Szép tágasak, kényelmesek a belső te-
rek, és az udvar is gyönyörű lesz, öröm lesz 
itt dolgozni is.

A konyha szinte 21. század fölöttinek 
mondható, annyira új konyhatechnológiai el-
járással van felszerelve. A fűtésrendszerünk, 
a mosdók, a színes árnyékolók is különle-

gessé teszik az épületet, vagy a terasz, ütés-
álló gumilappal fedve, ami még inkább szol-
gálja a gyerekek biztonságát. Minden gyerek 
számára nagy öröm lesz az udvar a sok szép 
játékkal, nekünk pedig jó lesz látni, hogy 
örülnek és jól érzik magukat, biztonságban 
lesznek ebben a szép bölcsődében. Minden 
adott ahhoz, hogy egészségesen és szépen 
fejlődjenek, és a szülők is elégedettek legye-
nek, hogy ilyen modern épületben várhatjuk 
és gondozhatjuk a gyermekeiket.

Szeretném megköszönni mindenkinek, 
aki részt vett ebben a pályázati projektben és 
segítségünkre volt, támogatott; dr. Papp An-
tal polgármesternek, a Polgármesteri Hivatal 
munkatársainak, a Településüzemeltetési 
Csoport dolgozóinak, az intézményvezetés 
részéről Gonda Istvánnénak, illetve a kivite-
lező Csüllög és Társa Kft-nek, akik határidő-
re, igazán szép munkát végeztek” – fogalma-
zott a bölcsőde vezetője.

Az óvodákban, plusz két csoport elhelye-
zésével, kicsit szűkösebben, de szervezet-
ten, és a körülményekhez alkalmazkodva 
zajlik most az élet. A projekt másik nagy mun-
katerületén, a Munkácsy úti óvodában a ter-
vek szerint 2019 szeptemberében már öt 
óvodai csoport kezdi meg a nevelési évet.

Az épületen október első hetében fejező-
dött be a tetőszigetelés, mely során 25 cm-es 
hőszigetelést és vízszigetelést kapott az 
épület. Megtörtént a régi napelemek vissza-
szerelése és az újak felszerelése is. Két cso-
portszoba épül, és a régi épületrészben is 
lesznek változások.

– „Következő lépésként, az alapásással, 
a két új csoportszoba munkálatai kezdődtek 
el” – tudtuk meg Turnyánszkiné Enyedi And-
reától. „Lényeges volt számunkra, hogy úgy 
zárják le az építkezési területet, hogy minél 
kevésbé jöjjön át a zaj, a por az óvodába.

A mostani tornaszoba helyén is nagy át-
alakítások következnek, ott lesznek kialakít-
va a felnőttek vizesblokkjai, szociális helyisé-
gei. A tornaszoba megmarad, kap egy kis 
mosdót és egy jól használható szertárt, min-
dent úgy egyeztetve a tervezővel, hogy a 

gyerekeknek is jó legyen, és megfeleljen a 
funkciójának.

Ezt követően a mostani három csoport-
szobában és a vizesblokk részen lesznek 
munkálatok. Szennyvíz vezeték felújítás, 
majd a pályázat egyéb elemei, falkibontások 
és az irodák átalakításai következnek” – 
mondta el az intézményvezető-helyettes.

A jogszabályokat követő változások kö-
zött a mozgáskorlátozottak bejárója és a be-
járati ajtók fedetté alakítása is része a mun-
káknak. Az óvoda vezetője fontosnak tartja, 
hogy lehetőség szerint az udvar és a kinti já-
tékok is megújuljanak. – „Látható, hogy a já-
tékaink már nagyon elavultak, ezek pótlása, 
cseréje mindenképpen szükséges. Jelenleg 
is van pályázatunk beadva, ami korszerű 
sport- és mozgásfejlesztési lehetőséget kí-
nálna a gyerekeknek. Ha mégsem sikerülne 
ez a pályázatunk, akkor is az óvodás korúak-
nak megfelelő mozgás- és játszóeszközöket 
kell az udvarra telepíteni, hogy a 100-110 
gyerek kényelmesen, jól érezze magát az 
udvaron” – hangsúlyozta Gonda Istvánné.

A felborult óvodai élet változásairól a szü-
lők folyamatos tájékoztatást kapnak, a gyer-
mekek körüli változások kezeléséhez az ő 
segítségükre is szükség van.

– „Nem mindig könnyű persze ezt tudo-
másul venni, de a szülők nagytöbbsége tel-
jes mellszélességgel mellettünk van és segíti 
a munkánkat itt az óvodában is” – emelte ki 
az óvoda vezetője. – „Zökkenőmentesen zaj-
lott a szeptemberi indulás. Ideiglenesen a 
Munkácsy és a Kossuth úti óvodába is elhe-
lyeztünk egy-egy csoportot, akik eddig a Má-
jus úti óvodába jártak.  Meggyőzéssel, a szü-
lőkkel való sok beszélgetéssel, az igények fi-
gyelembe vételével sikerült úgy alakítani, 
hogy ez elfogadhatóvá vált mindenki számá-
ra.

Ebben az évben is folyamatosan tájékoz-
tatjuk a szülőket, ha valamilyen változásra 
kerül sor a gyerekek életében, és ehhez kér-
jük a szülők támogatását, segítségét, hiszen 
nagyon fontos, hogyan tudjuk ezeket a fela-
datokat gördülékenyen és lehetőleg a leg-
szakmaibb módon megoldani. Természetes, 
hogy egy építkezés mindig kellemetlenség-
gel jár, de azt hiszem, hogy megéri ez a kis 
kényelmetlenség, hiszen utána sok évig 
szép körülmények között fejlődhetnek, neve-
lődhetnek Martfűn nullától hétéves korig a 
gyerekek” – hangsúlyozta Gonda Istvánné, a 
Játékvár Óvoda és Bölcsőde vezetője.

Magyar Mária

Az ország egyik legszebb bölcsije készült el Martfűn
JÖVŐRE A MUNKÁCSY ÚTI OVI IS MEGÚJUL
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A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kor-
mányhivatal felnőttképzés keretében képző, 
átképző és továbbképző programokat ajánl a 
TOP-5.1.2-15-JN1-2016-00002 Helyi foglal-
koztatási együttműködések projekt célcso-
portjába tartozó álláskeresőknek, hogy a vál-
lalkozások, foglalkoztatók részére megfelelő 
képzettséggel rendelkező munkavállalókat 
biztosítsanak.

Abból a célból, hogy az álláskeresők még 
nagyobb eséllyel tudjanak elhelyezkedni, a 
Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhi-
vatal folyamatosan figyelemmel kíséri a vál-
lalkozások képzési igényeit, hogy számukra 
milyen végzettséggel rendelkező munkaerő-
re van szükség.

A programba bevonhatók: 
- alacsony iskolai végzettségűek 
- 25 év alatti fiatalok, vagy 30 év alatti pá-

lyakezdő álláskeresők
- 50 év felettiek 
- GYED-ről, GYES-ről, ápolási díjról visz-

szatérők, vagy legalább egy gyermeket 
egyedül nevelő felnőttek

- foglalkoztatást helyettesítő támogatás-
ban (FHT) részesülők

- tartós munkanélküliséggel veszélyezte-
tettek (a munkanélküliségben töltött időtar-
tamba az álláskeresés és a közfoglalkozta-
tásban történő részvétel időtartama is beszá-
mítható

- megváltozott munkaképességűek
- roma nemzetiséghez tartozó személyek 
- közfoglalkoztatottak 
A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kor-

mányhivatal a munkaerő-piaci igényeket 
szem előtt tartva minden évben összeállítja 
képzési jegyzékét. A munkáltatók, foglalkoz-
tatók munkaerő-igényeik alapján képzési 
igényeket nyújthatnak be, mely képzésre len-
ne szükség, hogy tevékenységükhöz a meg-
felelő végzettségű munkavállaló biztosítva 
legyen.

A Martfű Város Önkormányzatánál műkö-
dő Paktumiroda munkatársai folyamatosan 
várják a munkáltatók képzési igényeit a tan-
folyam számával és elnevezésével, illetve a 
szükséges létszám megjelölésével. Olyan 
képzések megnevezését is várják, melyek 
esetleg nem szerepelnek a mellékelt, idei év-
re szóló képzési jegyzékben, de a foglalkoz-
tatónak szüksége lenne ilyen végzettségű 
munkavállalóra.

A képzési területre vonatkozó igényeket a 
Paktumiroda továbbítja a Jász-Nagykun-
Szolnok Megyei Kormányhivatal felé.

Dr. Papp Antal

Munkáltatóknak
ajánljuk
MILYEN VÉGZETTSÉGŰ
MUNKAVÁLLALÓRA
LENNE SZÜKSÉGE?

Álláskeresőknek ajánljuk

A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kor-
mányhivatal felnőttképzés keretében képző, 
átképző és továbbképző programokat ajánl a 
TOP-5.1.2-15-JN1-2016-00002 Helyi foglal-
koztatási együttműködések projekt célcso-
portjába tartozó álláskeresőknek, hogy meg-
felelő képzettséggel növelhessék munkába 
állási esélyeiket.

Abból a célból, hogy az álláskeresők még 
nagyobb eséllyel tudjanak elhelyezkedni, a 
Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhi-
vatal folyamatosan figyelemmel kíséri a vál-
lalkozások képzési igényeit, hogy számukra 
milyen végzettséggel rendelkező munkaerő-
re van szükség.

A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kor-
mányhivatal a munkaerő-piaci igényeket 
szem előtt tartva minden évben összeállítja 
képzési jegyzékét, szervezi tanfolyamait. A 
munkavállalók, álláskeresők ebből a kínálat-
ból választva jelentkezhetnek képzésekre, 
újabb szakmát szerezhetnek, vagy bővíthetik 
meglévő ismereteiket.

A pályázat finanszírozási keretein belül té-
rítésmentesen nyújt szakmai képzéseket a 
programba bevonható személyeknek, állás-
keresőknek, akikre igazak az alábbiak:

- alacsony iskolai végzettségűek, 

- 25 év alatti fiatalok, vagy 30 év alatti pá-
lyakezdő álláskeresők,

- 50 év felettiek, 

- GYED-ről, GYES-ről, ápolási díjról visz-
szatérők, vagy legalább egy gyermeket 
egyedül nevelő felnőttek,

- foglalkoztatást helyettesítő támogatás-
ban (FHT) részesülők,

- tartós munkanélküliséggel veszélyezte-
tettek (a munkanélküliségben töltött időtar-
tamba az álláskeresés és a közfoglalkozta-
tásban történő részvétel időtartama is beszá-
mítható),

- megváltozott munkaképességű szemé-
lyek,

- roma nemzetiséghez tartozó személyek, 

- közfoglalkoztatottak. 

Az aktuális képzési ajánlatokról, a képzé-
sekkel kapcsolatos további részletekről min-
denki érdeklődhet a mellékelt tájékoztatóban 
megjelölt elérhetőségeken (www.martfu.hu), 
vagy személyesen is a Jász-Nagykun-Szol-
nok Megyei Kormányhivatalnál.

Dr. Papp Antal

MILYEN VÉGZETTSÉGRE VAN SZÜKSÉGE AZ ELHELYEZKEDÉSHEZ?

A szünidei gyermekétkeztetés keretében 
a gyermek lakóhelye, vagy ha a gyermek 
életvitelszerűen a bejelentett tartózkodási 
helyén lakik, a tartózkodási helye szerinti te-
lepülési önkormányzat a szünidei gyermek-
étkeztetés keretében a szülő, törvényes kép-
viselő kérelmére a déli meleg főétkezést a 
halmozottan hátrányos helyzetű gyermek és 
a rendszeres gyermekvédelmi kedvezmény-
ben részesülő, halmozottan hátrányos hely-
zetű gyermek részére ingyenesen biztosítja, 
és az e körbe nem tartozó gyermekeken kí-
vül további gyermekek, így különösen a 
rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre 
jogosult gyermekek részére ingyenesen biz-
tosíthatja.

A települési önkormányzat a szünidei 
gyermekétkeztetést a bölcsődei ellátásban, 
óvodai nevelésben részesülő gyermekek 
számára a bölcsődei ellátást nyújtó intéz-
mény és az óvoda zárva tartásának időtarta-
ma alatt valamennyi munkanapon, az e kör-
be nem tartozó gyermekek számára a nyári 
szünetben legalább 43 munkanapon, legfel-
jebb a nyári szünet időtartamára eső vala-
mennyi munkanapon, az őszi, téli és tavaszi 
szünetben a tanév rendjéhez igazodóan szü-
netenként az adott tanítási szünet időtarta-
mára eső valamennyi munkanapon köteles 
megszervezni, és ennek keretén belül a szü-
lő, törvényes képviselő kérelmének megfele-
lő időtartamban az adott gyermek részére 
biztosítani.

A 2018/19. tanév őszi szünetére vonat-
kozóan az időtartam: 2018. október 29. 
naptól 2018. november 04. napig tart. 

Tájékoztatás szünidei étkeztetésről  
2018. OKTÓBER 29. - NOVEMBER 4.

Helye: Martfűi József Attila Általános 
Iskola ebédlője (Martfű, Május 1. út 2. 
szám). A szünidei étkeztetés helyben tör-
ténő elfogyasztása biztosított.

A család- és gyermekjóléti szolgálat a 
jegyző értesítése alapján felkeresi a hátrá-
nyos helyzetű és a rendszeres gyermekvé-
delmi kedvezményben részesülő, halmozot-
tan hátrányos helyzetű gyermeket nevelő 
családot, és segítséget nyújt a jogosultnak a 
7. melléklet szerinti nyilatkozat kitöltéséhez 
és benyújtásához. A mellékelt nyilatkozat – 
az évközi szünet időtartama kivételével – a 
nevelési év, tanév során bármikor benyújtha-
tó, illetve módosítható.

Bővebb tájékoztatás a Polgármesteri Hi-
vatal 121. számú irodájában Perecz Ágnes 
ügyintézőnél, illetve a 06 56 450-222 telefon-
szám 134-es mellékén kérhető.

Szász Éva

jegyző

Tájékoztatjuk kedves olvasóinkat, hogy 
a Martfű Magazin következő lapszáma 
várhatóan 2018. november 15-én, csütör-
tökön jelenik meg. Írásaikat, hirdetéseiket 
november 7. szerdáig adhatják le a szer-
kesztőségben vagy küldhetik el a martfu 
media@gmail.com címre.

APRÓHIRDETÉSEK
Martfűn két, külön bejáratú szobás, lehe-

tőleg földszinti, magasföldszinti vagy első 
emeleti lakást keresek megvételre, a 
Gesztenye soron, a Gesztenye sorról nyíló 
utcákban, a Munkácsy vagy a Mártírok úton. 
Készpénzben, azonnal fizetek. Tel.: 06 30 
378 3856

* * *
Szántóföldet bérelnék Martfű, Tiszaföld-

vár és Mezőhék környékén, hosszú távra.

Érdeklődni lehet: 30 271-8515, 20 256-
0784
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Olcsón építkeznél? – Eladó 700 db jó állapotú BONTOTT CSERÉP, 

Martfűn. Vedd és vidd! Tel.: 70 380 6187 

ÁLLÁSHIRDETÉS
Martfű Város Önkormányzata Gyermekjóléti és Szociális 

Szolgáltató Központ Településüzemeltetési szakmai egysége 
munkatársat keres az alábbi munkakörbe

- 1 fő víz - fűtésszerelő
Elvárás: • szakmunkás végzettség • munkájára, környezetére 

igényes, megbízható • önálló munkavégzésre képes • kreatív, 
együttműködő személyiség.

A meghirdetett munkakörökre fényképes szakmai önéletrajzzal
az alábbi email címen lehet jelentkezni: toth@martfu.hu,
valamint személyesen az 5435 Martfű, Szent István tér

1. szám I.em. 127. irodában Gonda Lajosné Intézményvezetőnél.

Tájékoztatás kérhető a következő telefonos elérhetőségeken:
56/ 450-222 132. mellék, valamint az 555-005 számon

ISSN: 2061-6368
Kiadja: Martfű Városi Művelődési Központ és Könyvtár - Martfű 

Média Felelős kiadó: Asztalos Árpádné intézményvezető
Felelős szerkesztő: Herbály Jánosné Kalmár Irén 

Szerkesztőség, postacím: 5435 Martfű, Mártírok út 1. 
Tel.: 56/450-146, 70-3806-187

E-mail: martfumedia@gmail.com 
Munkatársak: Magyar Mária, Kovács Tamás, Nagy Sándor 
Nyomdai munkák: Penta Print Kft. Martfű, Gesztenye sor 1.

Megjelenés: hónap 3. hete Lapzárta: hónap 2. hete
Nyitva: H-Cs: 9-17-ig, P: 9-14-ig

Martfű Város Önkormányzatának
Kommunikációs és Médiacsoportja

HORGÁSZKÁRTYA
AJÁNLOTT REGISZTRÁCIÓS PONT

Horgász-szervezet: TISZA CIPŐ HORGÁSZEGYESÜLET

Regisztrációs pont címe: Martfű, Tisza-parti út 3.
Telefonszám: 06 30 748 4128 (Boros Nagy Roland)
Nyitva tartás: októberben és novemberben
szombatonként 10-től 12 óráig.
A továbbiakban telefonos egyeztetés alapján.

A horgászkártyának az igénylés utáni
átfutási ideje minimum egy-másfél hónap.
Kérjük, ezt vegye figyelembe!

Kedves régi és új Vendégeim! Szeretettel várok mindenkit új helyemen 

Martfűn, a RELAX Szépségszalon emeletén (Szolnoki út 122.)

Szolgáltatásaim között szerepel: • svéd masszázs • talpmasszázs
• lávaköves masszázs • polinéz (lomi-lomi,ma-uri) masszázs • reiki 
energetikai kezelések • mézes masszázs • fül- és testgyertyázás
„...amit az élet kivesz az emberből, azt a masszázs visszaadhatja!”

Bejelentkezés: 70 323 9737                 Várlak szeretettel: Kata

MUNKALEHETŐSÉG TISZAFÖLDVÁRON 

MURVAI CUKRÁSZDA
Azonnali kezdéssel keresünk ELADÓT bejelentett munkára, hosszú távra.

 Feltétel: - kereskedelmi vagy vendéglátói végzettség,
 - érvényes egészségügyi kiskönyv

Érdeklődni, időpontot egyeztetni az 56/470-060-as telefonszámon lehet!

Üdvözöljük újszülötteinket!
Szeptember 14.

 Gyevnár Ferenc 

 Barabás Judit - Gyevnár Ferenc

 Tisza Antal út

Szeptember 20.

 Csimbók Luca

 Csurgó Csilla - Csimbók Tamás

 Ifjúság út

Szeptember 23.

 Tóvizi Sándor

 Tóviziné Berta Margit - Tóvizi Sándor

 Jókai út

Szeptember 28.

 Dorogi Ferenc

 Kálló Anikó - Dorogi Ferenc

 Tompa Mihály út

2Martfű központi részén 64 m -es családi 
ház eladó. Érdeklődi: 56/450-253, 70 315-
0209

December 10-e körül megjelenik a Tisza 
cipőgyári történetek című könyvünk, 
amelyben 45 szerző írása olvasható. Az A/5-
ös méretű, 190 oldal terjedelmű könyv 210 
képet tartalmaz, ára 2400,- forint lesz. Meg-
rendelhető november 10-ig Farkas Imrénél 
(06 20 466 8030) és Máté Gizellánál (06 70 
325 4231).

A könyvet december közepén Martfűn és 
Tiszaföldváron is meg lehet majd vásárolni, 
ennek pontos idejét, helyét a novemberi 
újságban adjuk közre.            Máté Gizella

Rendeljen könyvet!

Október 28-án indul újra a Martfűi Kispá-
lyás Teremlabdarúgó Városi Bajnokság, 12 
csapat részvételével. A mérkőzésekre min-
den vasárnap 13 órától 19 óráig várják a 
sportkedvelő érdeklődőket a Városi Sport-
csarnokban. A mérkőzések játékideje két-
szer 25 perc – tájékoztatott Szőke Ferenc, a 
szervező Martfű Városi Szabadidőkör veze-
tője.

Ismét
teremlabdarúgó
bajnokság
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Önkormányzati intézmények, iskolák, 
pártok, egyházak és civil szervezetek képvi-
selői rótták le tiszteletüket az Aradi vértanúk 
mártírhalálának 169. évfordulóján a Szent 
István téren. Az október 5-i városi megemlé-
kezésen résztvevők, a történelmi eseménye-
ket idéző gondolatok mellett, koszorúzással 
adóztak a 12 magyar tábornok és egy ezre-
des emléke előtt, akiket az 1848-49-es sza-
badságharc leverése után, az abban játszott 
szerepük miatt Aradon kivégeztek.

Az 1849. október 6-án kivégzett 13 aradi 
vértanúra emlékezve a martfűi középiskola 
diákjai Dinnyés József és Simonyi Imre ver-
sét szavalták el. A Damjanich táblánál, a 
Martfűi Református Templomnál Rágyansz-
ky István a gyászos események felidézésén 
túl, a templom falán elhelyezett emléktábla 
jelentőségét méltatva hangsúlyozta: ez a 
tábla, Damjanich János honvédtábornok 
személyén keresztül, neki és a szabadság-
harc többi vértanújának állít emléket.

– „Arra, hogy Martfűt, fiatal városunkat az 
1848-49-es forradalom és szabadságharc-
hoz kötődő egyik korabeli dokumentum ne-
vén nevezi, 22 évvel ezelőtt az akkori Straté-
giai Védelmi Kutatóintézet vezető kutatója, 
dr. Ujj András őrnagy hívta fel templomépítő 
lelkipásztorunk Czirmay Árpád figyelmét. Így 
került ide, a Református Templomunk falára 
az emléktábla, és a kezdeményezés nyomán 
vehette fel városunk középiskolája a vértanú 
tábornok, Damjanich János nevét.

A megemlékezéseken arról is szót kell ej-
teni, hogy a dicsőséges forradalmi esemé-
nyek megteremtették a Magyar Honvédsé-
get, emelte ki beszédében az önkormányzati 
képviselő.

– „Nem véletlen, hogy a honvédség fogal-
mának kifejezésére használt szó nemzetté 
válásunk idején, a reformkorban keletkezett, 
és szorosan kapcsolódik a haza és a hon ka-
tegóriájához. A honvéd szót először Kisfalu-
dy Károly használta egy versében, amelyet 
1821-ben írt az Élet korai címmel. A honvéd-
ség kifejezést pedig gróf Széchenyi István 
vetette papírra tíz évvel később, a Világ című 
munkájában” – idézte beszédében Rá-
gyanszky István.

A városi rendezvényt zárva, az Aradi vér-
tanúk előtt tisztelegve, Martfű intézményei, 
lakói, szervezetei nevében néma főhajtással 
helyezték el koszorúikat a megemlékezők a 
Damjanich emléktáblánál.

Magyar Mária

Az aradi hősökre 
emlékeztünk

A Martfűi VSE szeptember 29.-én sakk-
versenyt rendezett a Művelődési Központ-
ban. A bajnoki idénynyitó, illetve tanévnyitó 
versenyen Pest, Békés, Csongrád és Jász-
Nagykun-Szolnok megyei sakkozók indultak.

A helyezések négy korcsoportban, hétfor-
dulós egyéni versenyen dőltek el.

A martfűi versenyzők /12 fő/ ezúttal is si-
keresen szerepeltek.

- Alsó tagozatos lányok: Tichy Luca Sára 
2., Vágner Hanna 3., Komáromi Blanka 5., 
Pintér Mónika 6. Fiúk: Tichy Bence Gergő 8.

- Felső tagozatos lányok: Pintér Alexand-
ra 1.

- Középiskolások: Rácz Norbert 1.

- Felnőttek: K Szabó József 3., Gonda Ist-
ván 6.

A szép eredményekhez gratulálunk.

Ezúton is köszönjük a Művelődési Köz-
pont dolgozóinak önzetlen segítségét.

Szilágyi Dezső

Sakkverseny Martfűn, 
helyi sikerekkel

A népmese napját Benedek Elek (1859. 
szeptember 30.) születésnapja alkalmából 
ünnepeljük. Ezt a jeles eseményt első ízben 
2005. szeptember 30-án rendezték meg. A 
nap célja, hogy a könyvtárosok, a pedagógu-
sok és a mesével foglalkozó szakemberek, 
valamint a meseszerető gyermekek és fel-
nőttek ezen a napon megkülönböztetett tisz-
telettel forduljanak mind a magyar, mind más 
népek meséi felé.

„Őseinktől kincsekkel teli tarisznyát kap-
tunk örökségbe, de mintha egyre gyakrab-
ban tétlenül néznénk ennek háttérbe szorulá-
sát, elfelejtését. Vegyük birtokba, ismerjük 
meg, fényesítsük újra és adjuk tovább az ele-
inktők kapott, élethosszig érvényes, értékes, 
unokáink számára is feltétlenül megőrzendő, 
mesebeli kincseket!”- (Magyar Olvasótársa-
ság)

Ennek alkalmából a Játékvár Óvoda és 
Bölcsőde nagycsoportosai meghívást kaptak 
a városi könyvtár munkatársaitól, hogy 
együtt emlékezzünk meg erről a napról, a 
népmesék birodalmában barangolva egy in-
teraktív foglalkozás keretén belül.

Egy rövid időre visszaforgattuk az idő ke-
rekét, ahol nincs más, csak a mesemondó 
hangja által megidézett világ és valami, amit 
az együttlét, a közös mesehallgatás idéz elő. 
Ez a varázslat, amely szinte kézzel fogható, 
ahol kinyílik a képzelet és a fantázia birodal-
mának ajtaja, és gyermeket, felnőttet egy-
aránt elbűvöl.

Két mesét hallgattak meg a gyermekek 
Dr. Székácsné Tálas Gabriella előadásában. 
A mesemondó az első történethez segítségül 
hívta a „papírszínház” képi világát, a máso-
dik, „A kőleves” című mesében pedig aktívan 
részt vehettek az önként jelentkező szerep-
lők. A gyermekek jelmezekbe bújhattak, és 

A népmese napja sok népi jellegű eszköz, valamint Kengyel 
Éva segítette a mese sikeres előadását.

Öröm volt látni, ahogy megnyíltak az óvo-
dások és beleképzelték magukat a történet-
be, bátran vállalva a szereplést társaik előtt.

A mesehallgatás után Eiler Zita muzeoló-
gus ismertette meg a régi használati tárgyak-
kal a gyermekeket, egy-egy történettel fűsze-
rezve előadását.

Köszönjük a könyvtár munkatársainak a 
tartalmas programot, minden nagycsoportos 
óvodás pozitív élményekkel gazdagodott 
ezen a délelőttön.

Dósa Attiláné óvodapedagógus

A Központi Statisztikai Hivatal Martfű 
településen 2018. október 12. és decem-
ber 06. között hajtja végre a lakáspiac jel-
lemzői feltárására irányuló Lakbérfelmérés 
című adatfelvételét, amelynek célja, hogy fel-
mérje a bérelt magánlakásban élők lakáskö-
rülményeit.

Az adatokra támaszkodva megalapozott 
számítások végezhetőek a magánbérleti 
szektor nagyságáról, gazdasági súlyáról.

A Magyarországon felkeresendő 15 ezer 
cím kijelölését statisztikai módszerrel, vélet-
lenszerű kiválasztással hajtották végre. A 
kérdezők 2018. október 12. és 2018. novem-
ber 30. között, személyesen veszik fel a kap-
csolatot a kijelölt címen élő adatszolgáltatók-
kal.

Amennyiben az ott lakók piaci magánbér-
lőként élnek a címen, akkor kétféle módon 
válaszolhatják meg a kérdőívet: 1. szemé-
lyes interjú keretében, a kérdezőnek vála-
szolva. 2. önállóan, az interneten elérhető 
elektronikus kérdőív kitöltésével. (A kérdőív a 
www.ksh.hu/lakberfelmeres oldalon érhető 
el, a belépéshez szükséges jelszót a kérdező 
adja át a címen élőknek.)

Lakbérfelmérés
A LAKÁSPIAC JELLEMZŐINEK FELTÁRÁSA MARTFŰN IS

A kérdőívet kitöltők és a nyereménysorso-
lásra jelentkezők között decemberben table-
teket és egyéb értékes ajándékokat sorsol-
nak ki. Az adatszolgáltatás önkéntes és név 
nélküli. Az adatokat bizalmasan kezelik, kizá-
rólag statisztikai célra, összesítve közlik, 
azokat más szervek, személyek részére nem 
adják ki, a hivatalos statisztikáról szóló 2016. 
évi CLV. törvény, valamint az Európai Unió 
2016/679 sz. Általános adatvédelmi rendele-
tének (GDPR) megfelelően.

Az adatgyűjtést végrehajtó kérdezők 
fényképes igazolvánnyal rendelkeznek. A la-
kosság és az önkormányzatok számára hét-
főtől csütörtökig 8:00 és 16:30, pénteken 
8:00 és 14:00 óra között a 06-80-200-766 in-
gyenes zöldszámon adnak további felvilágo-
sítást, valamint a lakinfo@ksh.hu e-mail cí-
men is fordulhatnak hozzájuk. Az adatfelvé-
tellel kapcsolatosan a www.ksh.hu\ 
lakberfelmeres internetes oldal nyújt bővebb 
tájékoztatást – áll a KSH Adatgyűjtési Igaz-
gatóság, Lakossági Adatfelvételek Fő-
osztályának az önkormányzathoz eljuttatott 
tájékoztatójában.

Herbály Jánosné



SPORT

13

A martfűiek közül sokan fogadták meg a 
szeptember 21-ei autómentes nap kampá-
nyának hívó szavát, és ezen a napon, pénte-
ken nem autóba, hanem kerékpárra ültek 
vagy gyalogosan közlekedtek. A délutáni kö-
zös bringázás is sokakat mozdított meg, s 
bár ezúttal a kampány üzenetéért tekertek 
együtt, arra azért büszkék vagyunk, hogy az 
itt élők mindig szívesen csatlakoznak a ha-
sonló közös sportprogramokhoz.

A tizenhetedik alkalommal megrendezett 
Európai Mobilitási Hét környezetbarát és 
fenntartható városi közlekedést népszerűsítő 
programjához, Szekeres Mónika Gizella ön-
kormányzati képviselő szervezésében, Mart-
fű már negyedik alkalommal csatlakozott.

A hibrid autó, tűzoltó autó, mentőautó és 
egyéb érdekes látnivalók mellett, a biztonsá-
gos közlekedés jegyében, a korosztályokhoz 
mérten előadások, ügyességi feladatok, köz-
lekedési totó és színezők is várták az oktatá-
si intézmények tanulóit, az ovisokat és még a 
bölcsis gyerekeket is. A program résztvevői 
apró ajándékokat is kaptak.

„Azért tartom fontosnak az oktatási intéz-
ményekben, a gyerekeknél népszerűsíteni 
ezt a napot, hogy legyünk bátrak és ne min-
dig autóba üljünk, ha utaznunk kell. Gondol-
junk a környezetünkre, az egészségünkre, 
és minél többet kerékpározzunk, ha lehető-
ségünk van rá” – hangsúlyozta Szekeres Mó-
nika Gizella.

A kampány évről évre arra hívja fel a fi-
gyelmet, hogy keressünk fenntarthatóbb 
közlekedési módokat, például kerékpároz-
zunk, gyalogoljunk és használjunk tömegköz-
lekedést, esetleg kombináljuk a különböző 

utazási módokat. Ezzel hozzájárulhatunk ah-
hoz, hogy a városaink tisztábbak, biztonsá-
gosabbak és élhetőbbek legyenek.

Autómentes nap Martfűn

„Városunkban az elmúlt években több 
olyan pályázat valósult meg, amely a bizton-
ságosabb kerékpáros és gyalogos közleke-
dés elősegítését jelenti a városlakók számá-
ra. Nagyon sokan közlekednek kerékpárral a 
városon belül és kívül is, azonban van még 
hová fejlődni ebben a tekintetben is” – emelte 
ki az önkormányzati képviselő, aki összesen 
közel húsz segítő, támogató cégnek, intéz-
ménynek, vállalkozásnak fejezi ki köszönetét 
a martfűi rendezvénysorozat sikeréért.

Az aktív életre ösztönző kezdeményezés-
hez hazánkban az idén 260 magyar telepü-
lés csatlakozott, köztük Martfűvel.

Magyar Mária

Köszönjük támogatóinak, hogy a prog-
ram megvalósítását elősegítették: Martfű 
Város Önkormányzata, Deszán Kft., Bácsvíz 
Zrt., Legero Hungaria Kft., Bunge Zrt., RIGO 

Kft., Penta Print Kft., Termal-Medical Zrt., 
Martfű Termál SPA, KMKK Középkelet-ma-
gyarországi Közlekedési Központ Zrt., Mart-
fűi Rendőrőrs, Martfűi Polgárőr Egyesület, 
Tiszaföldvári Önkéntes Tűzoltóság, Jász-
Nagykun-Szolnok Megyei Katasztrófavé-
delmi Igazgatóság, Országos Mentőszol-
gálat, Szolnoki Index Autósiskola, Toyota 
Hering Szolnok, OTP Bank Zrt., Magyar 
Posta Zrt., Nemzeti Fejlesztési Minisztérium

Európai Diáksport Nap
2018.09.28.

A Magyar Diáksport Szövetség 2018-ban 
is közös mozgásra hívta az ország iskoláit az 
Európai Diáksport Napján, szeptember 28-
án. A Martfűi József Attila Általános Iskola eb-
ben az évben is csatlakozott a programhoz.

A rendezvény egy közös iskolai zenés be-
melegítéssel kezdődött a 8. osztályos lányok 
vezetésével.

Ezt követően került sor a hagyományos 
diáksport napi futótáv (2018 m) teljesítésére, 
ahol a polgárőrség és a rendőrség biztosítot-
ta az útvonalat.

A futás befejeztével frissítő ital várta a 
gyerekeket, majd választhattak az iskola által 
felkínált, 120 percet kitevő mozgástevékeny-
ségek közül.

Az alsó tagozatos, természetet és gyalog-
lást kedvelő tanulók a Tisza-gáton sétálva 
gyönyörködhettek az őszi természet szépsé-
gében, a vizet szerető gyerekek az uszodá-
ban vízi játékokat játszhattak, a 4. évfolyam 
tanulói pedig az iskola tornatermében Kapi-
tánylabda csapatjátékban ügyeskedhettek.

A felsősöknek is többféle mozgáslehető-
ség lett felkínálva. A legtöbben kerékpártúrá-
ra indultak Rákócziújfaluig, majd vissza. Az 
őszi kellemes napsütésben nagy élmény volt 
bringázni.

A főleg a fiúk körében közkedvelt focira a 
Városi Sportcsarnokban került sor.

Iskolánk tornatermében az asztaliteniszé, 
míg a sportudvaron a zsinór-, illetve a röplab-
dáé volt a főszerep.

Tanulóink nagy lelkesedéssel, örömmel 
mozogtak. A jókedv, a derű, az együtt moz-
gás öröme tette feledhetetlenné ezt a szép 
kora őszi délutánt. Reméljük, jövőre újra ta-
lálkozunk, mert mozogni jó!

Árvainé S.É

Martfűi József Attila Általános Iskola
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Lokálpatriótának vallja magát, és aki is-
meri, az tudja, ő valóban az. Szereti Martfűt 
és az itt élőket, ami az elmúlt több mint öt évti-
zedben – amióta Martfűn él – mindig arra 
ösztönözte, hogy tegyen is értük. Szakmai 
munkájával, szerteágazó önkéntes tevé-
kenységével, kultúra iránti szeretetével és 
szívből jövő segítő szándékával Kécskeiné 
Vad Ibolya már sok-sok éve kiérdemelte a 
városlakók elismerését. S bár életében nyug-
díjazásával most új szakasz kezdődik, azt 
mondja, nem készül visszavonulni, sőt sok 
terve, ötlete és vágya vár még megvalósítás-
ra. Ezekről is örömmel mesélt, de sok más 
történetet, gondolatot is megosztott velünk, 
amikor interjúra hívtuk az augusztusban át-
vett, érdemeit méltató rangos kitüntetés, a 
Martfű Városért Díj kapcsán.

– „Én nagyon hagyománytisztelő ember 
vagyok. Azt, hogy az önkormányzat évtize-
dekkel ezelőtt megteremtette a lehetőségét, 
hogy jutalmazza a városban kiemelkedő 
munkát végző lakosokat – legyen ez közszol-
gálat, egészségügy, pedagógiai terület, köz-
művelődés – nagyon üdvözöltem, s most fel-
emelő érzés, hogy ebben a sorban én is 
benne vagyok. A környezet, a Szent István 
szobor, az ünnepség, összességében na-
gyon megható volt. Kívánom, hogy maradjon 
ez a hagyomány, és a munkatársaim, akik 
hasonló aktivitással dolgoznak, ők is megé-
rezhessék ezt a nagyon szép élményt, amit 
én akkor, azon a napon.

Olyan érdekes ez az egybeesés, ez a na-
gyon szép elismerés és az a pillanat, hogy 
hamarosan nyugdíjba vonulok. Ezt a tanévet 
már nem kezdtem, és ez az élmény össze-
mosódott bennem, hogy most miért is van ez 
a kitüntetés. Kizárólag az iskolai munka, a 
városban végzett plusz tevékenység vagy az 
önkéntes munka miatt? De aztán rájöttem, 
hogy egy ember életében nem lehet ezt szét-
választani. Nagyon köszönöm, hogy ezt ész-
revették a körülöttem élők, az iskolavezetés 
és a városvezetés is.

Nem vagyok a számok embere, de most 
muszáj voltam megállni a kitüntetés kap-
csán, hiszen nagyon szép kerek számok 
vannak az életemben, amiről szívesen be-
szélek.

1969-ben léptem be először az iskola 
kapuján diákként. Ennek jövő évben már 
50 éve lesz. Ez egybeesik az iskola fennál-
lásának 75. évfordulójával. Tiszteletremél-
tó, hogy az intézményünk ugyan szervezeti-
leg átkerült a Szolnoki Szolgáltatási Szak-
képzési Centrumba, de a múltját nem tagad-
ja meg. Tovább él bennünk ez a múlt, a 75. 
évfordulóra az iskolavezetés és a tantestület 
– amely szintén városi kitüntetést vehetett át 
–, komoly programmal készül. Ebben nagy 
szerepe van azoknak a munkatársaknak, 
akik az iskola sikereiért dolgoztak. Az én éle-
temben ez 50 év.

Aztán van 35 év, amit kizárólag a neve-
lőtanári munkámban töltöttem. 35 évet a 
kollégiumban kibírni, sokan azt mondják, 
hogy létezhetetlen. Hát én kibírtam. Ami a 
munka nehézségét illeti, visszatekintve úgy 

érzem, elég hosszú volt, és néhány igen 
gyötrelmes évet tudok magam mögött. En-
nek ellenére nem változtatnék, ugyanezt a 
pályát választanám.  Akinek a családjában 
nem volt kollégista, annak elmesélem: mi kol-
légiumi nevelők délután kezdjük a munkát, 
akkor, amikor a tanár kollégák már befejezik 
a napot. A szülőpótló szerep, a szociális 
érzékenység rettentő fontos ilyenkor, erre 
kiemelt figyelmet kell fordítanunk. Nagyon 
hátrányos helyzetűek ezek a diákok, és nem 
csak most az utóbbi években, hanem a 35 
évre visszanézve, mindig is nehéz sorsú diá-
kok tanultak nálunk. Külön öröm volt szá-
munkra, ha valaki sikeres volt a tanulmányai-
ban. Igyekeztünk ehhez mi is hozzájárulni, 
segítséget nyújtani.

Amire még büszke vagyok, hogy az utób-
bi három évben szereztem másoddiplo-
mát, okleveles kollégiumi nevelőtanár let-
tem. Ahogy a kollégium történetét vizsgálgat-
tam – a szakdolgozatomat is ebből írtam –, 
így derült ki, hogy ilyen végzettségű kollégiu-
mi nevelőtanár nem volt még eddig az intéz-
mény történetében.

A számok világához visszatérve, 6 igaz-
gató, akiknek az irányítása alatt dolgoztam 
az elmúlt 35 évben az iskolában, és 5 kollégi-
umvezető, 5 féle stílusú vezetéssel. Minden 
vezetőmtől nagyon sokat tanultam. Volt 
egy pár év, amikor én magam is kollégiumve-
zető lehettem. Nem egyszerű vezetőnek len-
ni, főleg a mai világban. Az is szép tapaszta-
lat volt, hogy ennyi vezető irányításával dol-
gozhattam.

Azután szintén kerek szám a 44, ennyi 
esztendőt töltöttem munkában. Nem csak 
az oktatásban, hanem amióta munkába áll-
tam a Tisza Cipőgyárban. Itt kezdtem dolgoz-
ni, így összesen 44 év munkaviszony után hi-
vatalosan december 1-től vonulok nyugdíjba.  
Munkával töltött éveimből csak a szépre, jó-
ra tudok emlékezni, gyönyörű esemé-
nyekkel, szép barátságokkal, kiváló mun-
katársakkal.

Az iskolai munka mellett lehetőséget kap-
tam a kulturális menedzserképző elvégzésé-
re, ez azért is jött jól, mert ez az irányultság 
már korábban is bennem volt. Népművelés - 
pedagógia szakot végezvén mindig is az 
emberekkel szerettem foglalkozni, szere-
tek a mai napig is. Ebből egy szelet, 35 év 
kizárólag a középiskolai korosztály volt.

Mindig is igényt tartottam arra, hogy a kö-
rülöttem élő emberekkel, régi tanítványokkal, 
régi gyári munkatársakkal is tartsam a kap-
csolatot. Innen jött az igény a kultúrára is, a 
színházlátogatásra. Nagyon szeretem a Víg-
színház repertoárját évtizedek óta, persze 
mellette más színházak előadásait is. Úgy 
gondoltam, ne egyedül járjak színházba, így 
sok itt élő, színházat kedvelő jó ismerőst ma-
gam köré gyűjtve buszos utakat kezdtem 
szervezni. Ennek már 8 éve, azóta több 
száz ember az, akivel együtt utaztunk a 
színházi élményekért.

Aki a médiás múltamat ismeri, talán em-
lékszik az „Otthonról haza” sorozatra, ami-
ben szintén az emberi sorsokat állítottam kö-

zéppontba. Elsősorban az én korosztályo-
mat, akiket ismertem vagy elszármaztak 
Martfűről. Ezzel a címmel a helyi újságban is 
közzétettem cikkeket. Jó érzéssel gondolok 
vissza arra is, hogy képviselő-testületi tag le-
hettem a városban. 2002-2006 között ez a 
vállalásom arra az igényre jött, hogy tudtam, 
a környezetem megbízik bennem, és szeret-
nék, ha képviselném érdekeiket a városban.

2001-ben az általános iskolai kötélugró 
szakkör sikerrel pályázott kínai kiutazásra a 
Panda Nemzetközi Gyermek Alapítvány 
szervezésében. Megtetszett a cél, miszerint 
a kínai és magyar gyerekek kölcsönös kultu-
rális fellépése, barátkozása, az országok 
megismerése, csereutazás a kínai alapít-
vánnyal adja fő tevékenységüket. Tudtuk azt, 
hogy Martfűn sok tehetséges kisdiák dolgo-
zik különféle művészeti csoportban, és cé-
lunk volt, hogy minél több fiatalt eljuttassunk 
sikeres pályázattal Kínába, nyissanak abla-
kot a nagyvilágra, vigyék a kisvárosunk hírét. 
Vezetésemmel megalakítottuk 2004-ben a 
Panda helyi szervezetét önkéntes pedagó-
gusokkal, szülőkkel, pártoló tagokkal, és na-
gyon mozgalmas évek következtek. Nemzet-
közi gyermek kulturális fesztiválok hazánk-
ban és külföldön, rajzpályázatok, tárgyi kiállí-
tások, ki mit tudok, a kínai nagykövetség ve-
zetőinek és gyermekdelegációk látogatása, 
szponzorok felkeresése, mind-mind nagyon 
szép emlék.  Magam is eljutottam kísérő-
ként Pekingbe és Sanghajba az alapít-
vány képviselőjeként, és ezzel álmaim tel-
jesültek.

„Mindig is az emberekkel szerettem foglalkozni”
„MARTFŰ VÁROSÉRT” KÉCSKEINÉ VAD IBOLYÁVAL
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Most kezdődik egy új korszak, egy új-
ratervezés az életemben. Bár kicsit lazább 
életformában, de természetesen ugyanazt 
folytatom, csak nem úgy, hogy délután roha-
nok a munkahelyemre, éjszakázok, és a sok 
emberi sorsot, a diákok munkáját és az életét 
próbálom segíteni, irányítani. Ez sem fog 
egyik napról a másikra elmaradni, mert visz-
szavárnak még a gyerekek. Érdekel is, 
hogy szépen befejezzék az iskolát, akikkel 
elkezdtem a mentori tevékenységet például 
a középiskola kollégiumában.

Tervezem, hogy továbbra is járok vízi tor-
nára, és igyekszem vigyázni az egészsé-
gemre is.  Még több könyvtári rendezvényt 
látogatok, és régen dédelgetett vágyam, 
hogy észt nyelvet tanuljak. Van még egy má-
sik, ami eddig kimaradt, a grafológia.  Talán 
erre is sort tudok keríteni az elkövetkezendő 
időszakban.

Úgy gondolom és így is élek, hogy az em-
bereket olyannak kell elfogadni, amilye-
nek. A diákoknak is mindig ezt mondom. Ezt 
a kamasz korosztályt elfogadni 35 évig tény-
leg nagyon nehéz és embert próbáló volt ne-
velő tanárként is. Mégis, az összes nehéz-
ség ellenére, úgy kell őket elfogadni, amilye-
nek. Próbálok mindig a mélyére nézni, hogy 
miért olyan az a gyerek, miért olyan haszon-
talan, miért olyan udvariatlan netán, és 
igyekszem személyes jó példát mutatni.

A diákokon túl természetesen Martfű és 
az itt élők sorsa is fontos nekem, szeretem 
ezt a kisvárost, nekem a mindent jelenti, 
ahova jó hazajönni. Éppen ezért érzem úgy, 
hogy a „Martfű Városért” kitüntetés értékét az 
is emeli, hogy az ember egy olyan környezet-
ben kapja, ahol a leginkább ismerik, és azok-
tól, akik leginkább ismerik. A kitüntetések és 
a jutalmazások lélektana alapján magam is 
tudom, hogy ez a nagyon szép elismerés 
még jobb munkára ösztönzi az embert. Ezzel 
én is így vagyok, biztosan nem fogok hátra-
dőlni otthon a fotelben és nyugtázni, hogy 
mindent megtettem, és itt a vége, fuss el 
véle. Ellenkezőleg, a megnövekedett sza-
badidőmben még több aktivitást szeretnék 
majd mutatni.

S amit a díjátadás pillanataiban, ott a gyö-
nyörű ünnepen nem tudtam elmondani: ezt a 
kitüntetést nem kaphattam volna meg, ha 
nincs olyan csodálatos családi hátterem, 
akik mindenben támogattak. Elősegítették, 
hogy a kollégium rendhagyó munkabeosztá-
sában helytállhassak az akkor még kicsi lá-
nyaim nevelése mellett, hogy a szabadidőm-
ben csoportokkal színházba járhassak, hogy 
a képviselő-testület tagja lehettem évekig a 
családom és a lakosság bizalmából, hogy Kí-
nába utazhattam, vihettem a martfűi tehetsé-
ges tanulókat, hogy erősíthettem a testvérvá-
rosi kapcsolatot. És megannyi esemény, is-
kolai, kollégiumi történet, ami nélkülük nem 
valósulhatott volna meg. Fiatalon elhunyt fér-
jem aktív városi közéleti tevékenységével 
méltán részese az elismerésnek. A már fel-
nőtt lányaimnak, két tündéri kis unokámnak, 
a nagymamáknak is nagyon köszönöm, 
hogy ott állhattam a kitüntetettek között”.

Magyar Mária 

A filmes változatban készült interjú a 
www.martfu.hu oldalon és a Martfű Média 
facebook oldalán látható.

Martfű Város Önkormányzata meghívást 
kapott a szlovákiai Partizanskéba. A város 
idén ünnepelte a 80. születésnapját szep-
tember második hétvégéjén. Az évfordulóra 
nagyszabású, háromnapos ünnepségsoro-
zattal emlékeztek, melyen kétfős martfűi de-
legációnk is örömmel vett részt.

Városuk alapítását Jan Antonin Batához 
kötik, a település neve a második világhábo-
rú végéig Batovany volt. Martfűhöz hasonló-
an itt is a zlini központtal működő cseh cég 
tervei alapján kezdődtek meg az építkezé-
sek. Főépítészük is ugyanaz a személy, aki-
hez a martfűi tervkönyv mellett Zlin több tere, 
a Bata-házak és a gyárépületek tervei is köt-
hetőek.

A gyártelep 1938-ban nyitotta meg kapuit, 
ekkorra teszik városuk születését. Mellé la-
kónegyed épült gyönyörű parkkal, a gyárral 
és vasútállomással szemben egy katolikus 
templommal.

A város utcáit nézve különös volt látni, mi-
lyen lehetett volna Martfű, ha a második vi-
lágháború nem hiúsítja meg Jan Antonin Ba-
ta terveinek megvalósulását. Sétálva az itt-
honról ismert Bata-házak vagy a Bauhaus 
stílusban épült gyárépületek között, megele-
venedtek a martfűi tervek apró jelölései. 
Martfű esetében csak a terveken láthatunk 
sportpályát, repülőgép leszállópályát és 
templomot, ott mindezt fel tudták építeni.

Az ünnepség keretében több koncertet 
tartottak a város főterén felállított színpadon, 
a cseh testvérvárosok polgármesterei ingyen 
sört csapoltak, volt városi ünnepség díjáta-
dóval. A város erre az évfordulóra emlékez-
vén bélyegsorozatot és 0 Eurós ajándék 
bankjegyet adott ki, a várost jelképező, cipő 
alakú virágkompozícióval, mely Partizanske 
egyik terén áll. A Jan Antonin Bata által létre-
hozott középiskola felvette alapítója nevét, 
ennek alkalmából a középiskolások egy kis 
konferencián mutatták be a cég és a család 
történelmét, valamint felavatták az iskola fa-
lán az alapító emléktábláját.

A rendezvények színvonalát emelte, hogy 
több Bata város polgármestere, képviselője 
mellett (Zlin, Otrokovice, Svit, Krapkovice) je-
len volt Jan Antonin Bata unokája, John Nash 
és felesége.

A záróünnepségen, a delegációk képvise-
lőinek köszöntője után felvágták a születés-
napi tortát, volt tűzijáték. Másnap szentmisé-
vel zárult az ünnepi hétvége, a Bata cég által 
épített templomban.

Partizanske polgármesterének elképzelé-
se, hogy a Visegrádi Négyekhez hasonlóan a 
közép-kelet-európai Bata városoknak is szö-
vetséget kell kötniük, hiszen azonos tervek 
alapján épültek, közös történelmi szálak 
mentén haladt fejlődésük is, talán közösen 
könnyebben meg tudják oldani a jelen fela-
datait.

Bízunk a további együttműködésben, és 
hogy a jövőben mi is vendégül láthatjuk ezek-
nek a városoknak a képviselőit!

Eiler Zita muzeológus

Látogatás Partizanskéban, a szlovákiai
Bata városban

A Kulturális Örökség Napjai alkalmából 
országszerte olyan épületek nyitják meg ka-
puikat az érdeklődők előtt, melyek máskor 
nem fogadnak látogatókat. Martfűn, szep-
tember 15-én az első cipőgyári épületbe láto-
gathattunk el, melynek építése a cseh Bata 
céghez kapcsolódik.

A tervek szerint a gyártelep mellé modern 
kisváros épült volna, ha a háború nem avat-
kozik be… Így a terveknek mintegy negyede 
valósult meg, így is olyan fejlesztéseket elin-
dítva, melynek gyümölcseit napjainkig élvez-
hetjük.

Az 'A' gyárban 1941-42-ben már megkez-
dődött a munka, azoknak a zömmel érsekúj-
vári, felvidéki családoknak a segítségével, 
akik betanították a munkára jelentkezőket. A 
gyár mellett élettel teltek meg a Bata-házak, 
a munkásszállók - a háború közeledésének 
ellenére is.

Az 'A'-gyárban jártunk A gyár ma raktározási funkciót lát csak el, 
de a Bauhaus stílusú épület oszlopai között 
szinte láttuk, hogyan dolgozott a szalag mel-
lett sok-sok munkás.

Köszönettel tartozunk Benedek Tibornak 
és a Legero Hungária Cipőgyártó Kft-nek, 
hogy lehetővé tették ezt a múltidéző utat.

Október 25-én 18 órától, Takács István és 
a Pilkó Bt. jóvoltából, az irodaház légópincéit 
járhatjuk be. Minden érdeklődőt szeretettel 
várunk, a zseblámpáját senki ne hagyja ott-
hon!                           Eiler Zita muzeológus
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Itt élünk a világban, jelen vagyunk a 
tegnapban és a holnapban. Mi elfogadjuk 
embertársainkat egészségben, legyünk 
együtt ebben a másságban, megértésben.

(Nagy Angéla: Fogadj el bennünket! - 
részlet)

Fontos, hogy a mozgássérültek és más 
fogyatékkal élők ne maradjanak magukra ne-
hézségeikkel, problémáikkal. Ezt a célt szol-
gálják azok a közösségek is, ahol együtt le-
hetnek a „másságban, megértésben”. Ilyen 
közösség a Martfűi Mozgássérültek Egyesü-
lete, amely 2018. szeptember 21-én tartotta 
regionális ünnepi találkozóját, a Mozgássé-
rültek és más fogyatékkal élők nemzetközi vi-
lágnapja alkalmából.

A martfűi mozgássérültek közössége 28 
éve,1990-ben jött létre. Mucsi Józsefné Ibo-
lya tíz éve vezeti a jelenleg negyven tagot 
számláló csoportot, előbb, mint a megyei kö-
zösség helyi csoportját, az öt évvel ezelőtti 
megalakulásukat követően pedig a helyi 
mozgássérültek egyesületét. Az egyesület a 
Mozgáskorlátozottak Egyesületeinek Orszá-
gos Szövetsége (MEOSZ) keretein belül mű-
ködik.

– Érezzétek jól magatokat, erőben és 
egészségben még sokáig járhassunk egy-
máshoz nagy-nagy szeretettel! – köszöntötte 
a házigazda egyesület vezetője a rendez-
vény több mint 180 vendégét, akik örömmel 
fogadták el meghívásukat.

Szolnokról hat sorstárs közösség és a 
MÁV nyugdíjas dolgozóinak klubja képvisel-
tette magát, de érkeztek sorstársak Török-
szentmiklósról, Kisújszállásról, Rákóczifalvá-
ról, Mezőtúrról, Szentesről, Békéscsabáról 
és Gyuláról is. A két tiszaföldvári nyugdíjas 
közösség és a Martfűi Városi Nyugdíjas 
Egyesület tagjai közül is eleget tettek a szívé-
lyes meghívásnak.

– Jó itt együtt ünnepelni és látni, hogy jó a 
kedvük, jól érzik Martfűn magukat – köszön-
tötte a találkozó résztvevőit dr. Papp Antal. A 
polgármester örömmel számolt be a váro-
sunkban zajló fejlesztésekről, így a Művelő-
dési Központ és a körülötte lévő park meg-
újulásáról is.

– A Magyar Kormány elkötelezett abban, 
hogy a fogyatékos emberek életminőségét 
folyamatosan és minden eszközzel javítsa, 
társadalmi integrációjukat elősegítse és tá-
mogassa. Kiemelt cél, hogy a fogyatékos 
emberek számára elérhetőek legyenek az 
önálló életvitelükhöz szükséges szolgáltatá-
sok – hangsúlyozta a rendezvényen Szabó 
Ferenc, Boldog István, térségünk országgyű-
lési képviselőjének gondolatait tolmácsolva.

A mozgássérülteket és a más fogyatékkal 
élőket érintő, uniós forrásokból biztosított, 
bővülő támogatási lehetőségek ismertetését 
követően tánccsoportok, nóta- és daléneke-
sek vették birtokukba a színpadot. A koradél-
után érkező Sülyi Károly nóta- és operett 
énekes dalaira már szinte minden résztvevő 
táncra perdült, hisz ez a nap elsősorban a ta-
lálkozásról, az együtt szórakozásról szólt.

A Martfűi Mozgássérültek Egyesületének 
tagjai ez alkalommal is sokat dolgoztak a re-

gionális találkozó sikeréért. Városunk önkor-
mányzata pedig, ahogyan dr. Papp Antal fo-
galmazott, szívesen járul hozzá az ilyen ren-

Közösségek és rendezvények, ahol együtt lehetnek
MOZGÁSSÉRÜLTEK ÉS MÁS FOGYATÉKKAL ÉLŐK TALÁLKOZÓJA MARTFŰN

dezvények megvalósításához Martfűn, tá-
mogatással és a helyszín biztosításával, a kí-
vül-belül megújult Művelődési Központban.

Herbály Jánosné

Az ismert magyar nóta szövegét idézve, 
„Búcsút int az ősz a nyárnak” címmel, szép 
korúak számára rendezett gálaműsort a 
Dan-Ton Művészeti Közhasznú Egyesület 
szeptember 28-án, a Művelődési Központ-
ban. A népzenei hagyományok bemutatásá-
val, szórakoztató műsorok, jótékonysági ren-
dezvények szervezésével is foglalkozó 
egyesület működése az ismert nóta- és ope-
rett énekes, Sülyi Károly nevéhez köthető.

Az ingyenes rendezvényre, amelyen nép-
szerű előadók sorának fellépése követte 
egymást a színpadon, Martfűről és a környe-
ző településekről is sokan érkeztek, a népda-
lok, nóták és operettek kedvelői közül.

Sülyi Károly szerint a gálaest elérte a cél-
ját, sokan eljöttek, és jól érezték magukat. A 

Felhőtlen szórakozás a népdalok, nóták és 
operettek kedvelőinek

Dan-Ton egyesület égisze alatt további, de 
már jegybevételes rendezvények szervezé-
sét tervezi szintén Martfűn, nóta, operett és 
táncdalokkal.

A mostani és a tervezett gálaestek költsé-
geit részben az egyesület TAO (társasági 
adó) bevételei fedezik. A hazai cégek ugyan-
is felajánlhatják társasági adójuk egy részét a 
regisztrált előadó-művészeti szervezetek-
nek.

Sülyi Károly nemrég Martfűre tette át az 
egyesület székhelyét, azzal a nem titkolt cél-
lal, hogy minél több civilszervezetet vonjon 
be a Dan-Ton Művészeti Közhasznú Egyesü-
let rendezvényeibe, tevékenységébe.

Herbály Jánosné        
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A helyi és környékbeli nyugdíjas közössé-
gek ünnepei között, szeptember 14. verőfé-
nyes péntek délutánján ezúttal az Idősek Vi-
lágnapja alkalmából találkoztak, szórakoztak 
a ,,szépkorúak”. A hangulat és a nagyszámú 
részvétel ismét jó példával elöl járva mutatta 
meg, ez a korosztály is igényli, sőt élteti is a 
szívet-lelket feltöltő alkalmakat.

Örökzöld dalokkal, nótákkal örvendeztet-
te közönségét Sülyi Károly martfűi operett - 
nóta énekes, akinek szívhez szóló műsorát 
az önkormányzat ajándékaként élvezhették 
a vendégek.

Nem csak a vendégek, a házigazdák is 
örülnek, mikor ilyen jól sikerül egy-egy ren-
dezvény, mesélte elégedetten Kun Lajosné 
Évike, a szervező Martfű Városi Nyugdíjas 
Egyesület vezetője, aki mint minden eszten-
dőben, most is kiemelte és megköszönte 
Martfű Város Önkormányzata támogatását 
is.

– „Mindig örömmel jövök, szeretek itt lenni 
Önök között, hisz nekünk jó érzés, hogy lát-
juk, milyen sokan szórakoznak velünk ezen a 
szép napon. Azt kívánom, hogy érezzék jól 
magukat mindig Martfűn, és szeretettel vá-
runk vissza mindenkit a következő évben is.” 
– hangzott el dr. Papp Antal polgármester kö-
szöntőjében.

Megható történet részlet felolvasásával 
emlékeztetett a régi időkre köszöntőjében dr. 
Urbán Szabó Béla, aki a Városi Nyugdíjas 
Klub tagjaként ezen a rendezvényen az ön-

Sülyi Károlynak szólt a taps az Idősek Világnapja martfűi 
nagyrendezvényén  

kormányzat képviselőjeként is üdvözölte a 
vendégeket.

Sokat terveznek, szerveznek, pakolnak, 
egyszóval készülnek erre a napra a városi 
nyugdíjas klub tagjai is, akik azt mondják, ne-
kik is fontos, hogy vendégeik mindig jó szív-
vel emlékezzenek a martfűi bulikra. Sülyi 
Karcsi neve már önmagában hívó szóként 

ják ezt bölcsen Martfűn is, a közösségi életet 
szerető idősek közül. A jó példáért hálás kö-
szönet nekik, igyekszünk a nyomdokaikban 
járni, figyelni rájuk és segíteni őket. A figye-
lemfelhívás mellett ez is célja volt az ENSZ-
nek, amikor október elsejét az idősek világ-
napjává nyilvánította 27 évvel ezelőtt.

Magyar Mária

várta a klubokat, ám ahogyan ilyenkor szo-
kás, a köszöntések mellé a vendégek is hoz-
tak dalokat, verseket Tiszaföldvárról két klub-
ból, Kengyelről, Cserkeszőlőből, Homokról. 
Részt vettek a helyi baráti klubok is, így a 
Martfűi Mozgássérültek Egyesülete és a 
Martfű, Kossuth Úti Nyugdíjas Egyesület.

„A kor alapjában semmit nem határoz 
meg” – mondta és írta Veres Pál, aki szerint 
„Egy fiatalember is lehet koravén és egy idős 
is képes fiatalosan gondolkodni.” Sokan vall-

Örömünkre és büszkeségünkre, harminc-
hárman élnek közöttünk olyanok, akik a 90. 
életévüket is betöltötték. Az idősek világnap-
ja, október 1. alkalmából mindannyiukat sze-
mélyesen igyekezett köszönteni dr. Papp An-
tal polgármester és Gonda Istvánné alpolgár-
mester, otthonaikban látogatva meg az e 
szép kort megért martfűi polgárokat.

Martfű Város Önkormányzata október el-
ső napjaiban minden évben szeretettel és 
tisztelettel köszönti városunk 90 évnél idő-
sebb lakóit, ajándékkal és emléklappal ked-
veskedve számukra.

Szerencsére sokukat meg is tudták láto-
gatni. Mindig vannak, akik a közelmúltban 
költöztek idősek otthonába, vagy éppen kór-
házba kerültek, de a legtöbben itthon tartóz-
kodnak. Többen közülük mára egyedül ma-
radtak, sokan családjuk, gyermekeik köré-
ben töltik napjaikat, akik féltő gondoskodás-
sal veszik körül őket.

Közösségünk idős polgárai ezúttal is örül-
tek az önkormányzat figyelmességének, szí-
vesen veszik a jó szót, az odafigyelést, 
amellyel a hétköznapok is ünnepnappá tehe-
tők számukra.

Dányi Sándorné Madarász Margit néni a 
94. évét tölti. Korát meghazudtoló serény-
séggel nyitott nekünk kaput, pedig a fájós 
jobb lábának már kell egy kis segítség. – 
Nem vagyunk egyformák. Van, aki jobban el-
hagyja magát vagy nagyobb bánata van. Én 

Városunk 90 évnél idősebb lakóit köszöntötték
már a bánattal nem törődöm. Úgyis úgy van, 
ahogy van! – mondja mosolygósan, mi pedig 
nyugtázzuk: így volna jó élni 94 évesen.

Lengyel Istvánné Seres Ilonka néni a 93. 
évét töltötte a nyáron. Korát a kérésére kedé-
lyesen saccolgattuk, szó ami szó, sok évet 
letagadhatna ő is. Testben és lélekben is fia-
talos, csak a hallása gyengül az idő múlásá-
val. Nemrég elhunyt jó testvérére emlékezve 
egy kicsit elcsendesedtünk, hallgatva Ilonka 
nénit, aki minden napot, ami megadatik neki, 
köszönettel fogad.

Végül egy szép kort megért férfiemberhez 
is eljutottam az időseket köszöntők kíséreté-
ben. Egyed Péter bácsi 92 éves múlt. Jól tart-
ja magát, de sajnos már ő is egyedül él. Nem 

jó a magány, jövőjét egy idősotthonban, kor-
társai körében tervezi, nagy bizakodással.

„A fejlődés végtelen. És az emberben lévő 
szellem örökké fiatal, és teremt, alkot és él, 
és örökké élni is akar.” /Müller Péter/

Herbály Jánosné
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„Első a szellem, azután jön az anyag, a 
maga törvényeivel, a végeredmény pedig a 
kettő harmóniája – méltatta a patchwork mű-
vészetét Peres Kinga keramikus, aki a mart-
fűi foltvarró kör idei kiállítását a kézimunká-
zás e kivételesen sokszínű ága népes tábora 
előtt nyitotta meg 2018. szeptember 22-én. A 
Martfűi Napraforgók Folt-mozaik Varróklub 
tagjai éves kiállításuk megnyitójára és az azt 
követő szakmai varrónapra, az érdeklődőkön 
túl, az ország számos pontjáról érkező folt-
varró klubokat is örömmel várták.

– „A foltozásból örömteli alkotás, öntörvé-
nyű kompozíció nemesedik” – hangzott el a 
folton folt munkák születésébe is bepillantva. 
„Hajdanában a szegényebbek, a többség na-
gyon nehezen élt. Ez a szegénység áthatotta 
az élet minden területét. Az étkezést, a la-
kást, az öltözködést. A fiúk a zoknit stoppol-
ták, a szakadt ruhát foltozták szükségből. Ki 
gondolta volna akkor, hogy eljön majd az az 
idő, amikor a szürke ínség gyakorlata más 
körülmények között rangos, örömmel végzett 
tevékenység lesz” – fogalmazott a kerami-
kusművész.

A képzőművészet mellé zenei előadás is 
színesítette a megnyitót, Czene Dávid mart-
fűi zenész és Csordás Daniella közreműkö-
désében.

Nem csak szemet gyönyörködtetnek, de 
praktikusak is: faliképek, lakást díszítő, szí-
nes tárgyak, párnák, terítők, táskák és még 
gyermekeknek kedves kis figurák is fősze-
replői a martfűi foltvarrók legújabb csodás 
tárlatának. Sokoldalú, kreatív hobbi a patch-
work, amiről, városunk ügyes kezű kézimun-
kázóinak köszönhetően, egyre többet tudha-
tunk meg. Évről évre újra megmutatják mun-
káikat, tárlataikat, a tőlük megszokott kivéte-
lesen egyedien díszített formában kínálva 
közönségüknek.

Találékonyság, precíz varró tudomány, 
pontos illesztések, varrásszélességek, szé-
pen kidolgozott tűzések - ezek biztosan elen-
gedhetetlenek a művészeti értékkel bíró fol-
ton folt munkák készítéséhez, mint ahogyan 
a jó minőségű anyagok használata, a minták 
és technikák pontos ismerete is. Ezért va-
gyunk büszkék városunk foltvarróira, mert 
mindezt sok-sok éve művelik, tanulják és 
gyakorolják közösségükben, valamint a 
szakmai napokon, régiós találkozókon, ahol 
az ország többi foltvarrójával együtt bővíthe-
tik tudásukat.

Asztalos Árpádné, a Művelődési Központ 
igazgatója is büszkén mutatta be a szombati 
megnyitó ünnepén a klub működését, tagjait 
és vezetőjüket, Czene Árpádnét, akinek a 
város polgármesterével, dr. Papp Antallal 
együtt örömmel nyújtotta át ajándékként a 
közel 100 ezer forintos összeget, melyet a 
művelődési intézmény a Nemzeti Kulturális 
Alaphoz benyújtott sikeres pályázatának kö-
szönhetően használhatnak fel anyagok vá-
sárlására. A művészeti közösség munkáját 
emléklappal is megköszönte az igazgatónő.

Az 1998 óta működő varróklub megalaku-
lásában jelentős szerepe van Dolányi Anná-
nak, a hazai foltvarrás egyik legnagyobb 

alakjának. Az évek során egyre többen kap-
csolódtak be a csoport tevékenységébe, 
melynek közösségformáló szerepe is van az 
alkotás mellett. Munkáik szervesen kapcso-
lódnak mai lakáskultúránkba, viseleti darab-
jainkba, díszítik városunk intézményeit, ott-
honossá, kedvessé varázsolva az óvodák, 

ÚJ MUNKÁK A MARTFŰI FOLTVARRÓK KIÁLLÍTÁSÁN 

„Színest Örömest…”

iskolák tereit. Kézimunkáikat megyénk több 
településén is megmutatták már.

Az anyagok, színek, minták különleges 
látványt nyújtó variációi, a martfűi foltvarrók 
idei munkái október 15-ig várták a látogató-
kat a Művelődési Központ emeleti galériáján 
és kiállító termében.                Magyar Mária

A nagy történetgyűjtő, Benedek Elek szü-
letésnapja alkalmából játékos foglalkozások-
kal vártuk a gyerekeket a Városi Könyvtárba 
2018. október 24 és 28 között. Az esemény-
folyamon nagycsoportos óvodások és az al-
só tagozatos iskolások vettek részt. Nagy 
örömünkre pedagógusaik fontosnak tartották 
megmerítkezni a népmesék végtelen böl-
csességében, humorában.

Ráhangolódásként egy népmesék ihlette 
történettel ismerkedtek meg. Megtudhatták, 
hogyan élt régen egy földműveléssel foglal-
kozó család. Mondatokba szőtt használati 
tárgyaikkal kötetlenül is találkozhattak, Eiler 

Dupla mese, sok-sok élmény
Zita muzeológus segítségével pedig elmé-
lyíthették a már megszerzett tudást.

Székácsné Tálas Gabriella könyvtárveze-
tő lélekszárnyú hangján életre keltek János 
gazda és Margit asszony hétköznapjai. Felol-
vasásában hangzott el a Kőleves című nép-
mese, amit a gyerekek el is játszottak.

K. É.
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PROGRAMAJÁNLÓ

Az intézmény nyitvatartási rendje:

hétfőtől - péntekig 8.00 - 20.00 óráig,
szombat - vasárnap rendezvények szerinti 

nyitva tartásban.

Tel.: (56) 450-146, 450-552

Október 20. szombat, 10 óra:

GATEBALL - Többgenerációs kombinált 
sportjáték. A játék bemutatója /japán és 
francia sportolókkal/ MARTFŰN

Helyszín: A Martfűi Sportcentrum műfü-
ves pályája, rossz idő esetén a Középis-
kola tornacsarnoka. Minden érdeklődőt 
szeretettel várunk!

Október 20. szombat, 17 óra:

HANGVERSENY Martfűn, a Szent Ta-
más-templomban.

Giovanni Battista Pergolesi: STABAT MA-
TER

Közreműködnek: Zemlényi Eszter – szop-
rán, Balogh Eszter – alt, Martfű Városi Nő-
ikar - Karigazgató: Szabó Zsolt, Szolnoki 
Szimfonikus Zenekar - Vezényel: DÉ-
NES-WOROWSKI MARCELL. 

A koncert ingyenesen megtekinthető.

VÁROSI ÜNNEPI MEGEMLÉKEZÉS a 
Művelődési Központban

Október 23. kedd 16.30 óra:

A felújított Martfű Városi Művelődési 
Központ és Könyvtár épületének és 
parkjának ünnepélyes átadása az intéz-
mény földszinti aulájában.

17.00 óra: Ünnepi megemlékezés

Ünnepi köszöntőt mond: Fehér Petra, a 
Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Önkor-
mányzat alelnöke

Ünnepi műsor: A Martfűi József Attila Álta-
lános Iskola diákjainak előadása

18.00 óra: Fáklyás felvonulás, megemléke-
zés és koszorúzás a Martfűi Református 
Templom 1956-os emlékhelyénél

Minden kedves megemlékezőt szeretettel 
várunk!

KIÁLLÍTÁS

Október 26. péntek, 17 óra:

„HÁROM ÚT” címmel

Gábor Béres Éva szobrászművész, Kál-
lai Anna grafikusművész és Sántha Pé-
ter grafikusművész közös kiállítása

A kiállítást megnyitja: Ölveczky Gábor 
grafikusművész.

A kiállítás megtekinthető november 23-ig 
az intézmény emeleti galériáján.

MÚZEUMOK ŐSZI FESZTIVÁLJA

Október 17. szerda, 17 óra:

A lóvontatású kisvasút nyomában – A 
KÖVÉR CSALÁD TÖRTÉNETE

Előadó: Kiszely Tóth Anett történész-le-
véltáros, család- és helytörténet kutató.

Helytörténeti barangolás Mezőhékre 
busszal és kerékpárral. 

Gyülekező buszosoknak: 16:45-kor a Mű-
velődési Központ előtt. Megálló: 17:00-
kor a Rákóczi úti Reál boltnál. Kerékpárral 
érkezőknek: 16:40-kor Művelődési Köz-
pont előtt.

Támogató: Szentendrei Skanzen

Október 25. csütörtök, 18 óra:

LÉGÓPINCE LÁTOGATÁS - Gyülekező: 
17:45-kor a cipőgyár I-es portáján.

Szakmai előadó: Szent-Királyi Bálint őr-
mester. Támogatók: Pilkó Bt. - Takács Ist-
ván, Szentendrei Skanzen

Október 27-28. ORSZÁGOS RAJZFILM 
ÜNNEP - Ingyenes vetítések a Martfű Mo-
ziban!

Október 27. szombat:

14.00 óra: „NAPKIRÁLYNŐ” c. rajzfilm 

15.30. óra: Kísérőprogram - „Hogyan ké-
szül a rajzfilm” - beszélgetés és „saját 
rajzfilm készítés” Böszörményi Tündé-
vel a Pannónia Rajzfilmstúdió egykori 
munkatársával. Rajzfilm figurák színezője 
minden korosztálynak!

Október 28. vasárnap:

14.00 óra: ”A világlátott egérke” c. rajzfilm 

Kísérőprogram - Rajzfilm figurák színe-
zője minden korosztálynak!

Részletes programjainkat lásd plakátjain-
kon és a www.cinemartfu.hu honlapun-
kon.

NOVEMBERI ELŐZETES

 „Vígszínházi esték” sorozat

November 10. szombat, 19 óra:

Charlie Chaplin: A diktátor

Buszindulás a Művelődési Központ elől: 
15 órakor. Info: 30/265 5012

November 13. kedd, 15 óra:

„CSIRI BIRI” színházbérlet 2. előadása

Malek Andrea és az EsZeMent Mese-
Band duó zenés gyermekműsora

A felnőtt közönség által jól ismert énekes-
nő, Malek Andrea gyermekműsorában 

Lackfi János, Varró Dániel, Szabó T. Anna 
és Bartos Erika versei hangzanak fel a 
színésznő által megszokott igényes és 
közvetlen stílusban.

November 17. szombat, 19 óra:

„MIÉNK EZ A CIRKUSZ” címmel, a Játék-
vár Óvoda és Bölcsőde és a Portyázó 
Porontyok Alapítvány ALAPÍTVÁNYI 
BÁLJA a Művelődési Központban.

Jegyek elővételben, asztalfoglalással az 
óvodákban és a bölcsődében vásárolha-
tók, 1.500 Ft-os áron.

Zenél: Körös Party Band.

„Cirkuszi” hangulat, koktélok, tombola, 
büfé, hidegtálak, tánc, szórakozás. A bál 
bevételét a Játékvár Óvoda és Bölcsőde 
gyermekeire fordítják! Mindenkit szeretet-
tel várnak a szervezők.  

November 23. péntek, 15 óra:

TISZAZUGI NYUGDÍJAS TALÁLKOZÓ 
az intézmény pódiumtermében. Szerve-
ző: Kossuth Úti Nyugdíjas Klub Egye-
sület

November 24. szombat, 9 órától:

NON-STOP TÉRSÉGI IFJÚSÁGI VE-
TÉLKEDŐ az intézmény pódiumtermé-
ben.

Résztvevő ifjúsági csapatok Szolnokról, 
Nagykátáról, Tiszaföldvárról és Martfűről. 
Játékvezető: Varga Zoltán és stábja.

A rendezvény szervezője: Martfűi Sza-
badidős Kör Egyesület

* * *

Várjuk szeretettel a Városi Könyvtárban 
szolgáltatásainkkal és hagyományos ren-
dezvényeinkkel.

Október 18. csütörtök, 18:00: Nyitva

Október 19. péntek, 16:00: Patrick: Ebbel 
szebb az élet, 18:00: Venom

Október 20. szombat, 16:00: Apróláb, 
18:00: Venom

Október 21. Vasárnap, 16:00: Patrick: Eb-
bel szebb az élet, 18:00: Venom

Október 25. csütörtök, 18:00: Nyitva

Október 26. péntek, 16:00: Patrick: Ebbel 
szebb az élet, 18:00: Venom

Október 27. szombat, 14:00: Napkirálynő, 
16:00: Nyitva, 18:00: Venom

Október 28. vasárnap, 14:00: A világlátott 
egérke, 16:00: Nyitva, 18:00: Napszállta
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